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وزیر صنعت، معدن و تجارت در سفر به البرز:

 البرز رتبه اول کشور در ستاد تسهیل
و  رفع موانع تولید را کسب کرد
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وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی مطرح کرد
ضرورت اختصاص اعتبار ویژه 

برای بازسازی صنعت دارویی کشور

معاون اول رئیس جمهور در جلسه شورای اداری استان البرز:

دکتر نجفی قوی ترین استاندار کشور است

معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری:
ایران نباید از فرایند تبدیل 

علم و فناوری به ثروت عقب بماند
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خــبر
با حضور معاون اول رییس جمهوری ۱۰ خط مدرن 

شرکت آبا طعم پرشین مورد بهره برداری قرار گرفت.
معاون اول رییس جمهوری به همراه وزیر صنعت، معدن 
و تجارت در راس هیاتی در مراسم افتتاح واحد تولیدی 

آبا طعم پرشین حضور داشته و از خط تولید این واحد 
بازدید کرد.

این واحد تولیدی با ظرفیت سالانه ۱۵ هزار تن چیپس 
سیب زمینی، ۳ هزار تن اسنک بر پایه سیب زمینی و 

هزار تن انواع فراورده های حجیم شده بر پایه ذرت را در 
۱۰ خط مدرن آغاز به کار می کند.

میزان سرمایه گذاری در این طرح هزار و ۴۷۵ میلیارد 
ریال با هزار و ۵۰۰ نفر اشتغال است.

شرکت آبا طعم پرشین با حضور معاون اول رییس جمهوری افتتاح شد

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی مطرح کرد

ضرورت اختصاص اعتبار ویژه برای 
بازسازی صنعت دارویی کشور

وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
صندوق  که  گفت  پزشکی 
باید بودجه هزار  توسعه ملی 
تا دو هزار میلیارد تومانی برای 
بازسازی صنعت داروی کشور 

اختصاص دهد.
زاده  قاضی  حسن  دکتر 
هاشمی در مراسم رونمایی از 
داروی ضد سرطان نئوفوز که 
رییس  اول  معاون  حضور  با 
جمهوری و جمعی از مسئولان صورت گرفت، افزود: بازار دارویی 
ما بین ۱2 تا ۱6 هزار میلیارد است که ۵۰ درصد واردات مواد اولیه 

و باقی تولید محصول نهایی است.
وی با بیان اینکه در دولت یازدهم اقدامات خوبی صورت گرفته و 
در دولت دوازدهم ادامه دارد و پس از برجام رشد بیشتری داشته 
است، ادامه داد: بر اساس تصمیماتی که گرفته شده در هر سال 
2۰ قلم دارو وارد بازار کردیم و بسیاری از داروها نیز که به بازارها 

وارد نشده بازار نیاز به آن نداشته است.
وزیر بهداشت گفت: شرکت های داخلی انتظار دارند از طرق 

مختلف برای آنها بازار ایجاد شود که این امر شدنی نیست.
وی افزود: این امکان وجود ندارد که تمامی داروها را تحت پوشش 
بیمه ها قرار داد، در مورد بیمه ها میزان اعتبارات محدود است 

و قطعا در اولویت های گذشته و لیست اقلام بازنگری می شود. 
قاضی زاده هاشمی گفت: ما نمی توانیم برای برخی داروها رانت 
ایجاد کنیم، تنها می توان مسیر را هموار کرد، البته با برجام و 
تسهیل در روابط تجاری بخشی از معضلات حل شد، ولی دولت 
از بخش خصوصی پیشی گرفته و بازارهای جهانی را به سمت 
محصولات ایران جلب کرده در صورتی که بخش خصوصی باید 

در این امر پیش قدم و پویا باشد.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه قیمت گذاری 
برای دارو را دولت دیکته می کند در صورتی که بیمه ها به عنوان 
خریدار می توانند اعمال نفوذ کنند، گفت: یکی از بزرگترین موانع 
این است که صادرات وجود ندارد و در بازار رقابتی داخل نمی 

توانند، کیفیت محصولات خود را با کیفیت عرضه کنند.
وی با اشاره به اینکه شرکت تولید داروی سیناژن با هدف بازارهای 
بین المللی کار می کند که این امر بسیار حائز اهمیت است، افزود: 
اکنون با عقب ماندگی صنعت دارویی مواجه هستیم چراکه این 

امر به دست دولتی ها و شبه دولتی ها افتاده است.

معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری در آئین 
رونمایی از داروی ضد سرطان نئوفور:

ایران نباید از فرایند تبدیل علم و 
فناوری به ثروت عقب بماند

معاون علمی و فناوری رییس 
امروز  که  گفت  جمهوری 
کشورهای پیشرفته جهان در 
فناوری  و  علم  تبدیل  جهت 
به ثروت حرکت می کنند و 
موفقیت هایی کسب کرده اند 
که ایران نیز باید از دنیا عقب 

نماند.
سورنا ستاری در آیین رونمایی 
نئوفور  از داروی ضد سرطان 
که در شرکت سیناژن و با حضور معاون اول رییس جمهوری و 
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در استان البرز برگزار شد، 
افزود: چنین ظرفیت های باید مورد حمایت قرار گرفته و آموزش 
های کاربردی در جهت تبدیل آموزش به ثروت و اقتصاد ارائه شده 

و این موضوع در دستور کار قرار گیرد.
معاون علمی و فناوری رییس جمهوری گفت:تربیت مهندس و 
فناور در حوزه بیوتکنولوژی را باید از دانشگاه ها انتظار داشته باشیم 

چراکه ضرورت دارد دانش طراحی را فراگرفته و اجرایی کنیم.
برابری  رشد ۴۰  با  ایران  در  انقلاب  از  بعد  اینکه  بیان  با  وی 
دانشجویان مواجه بودیم، افزود: با حمایت وزیر بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی اکنون در حوزه بیوتکنولوژی شاهد پیشرفت های 

چشمگیری هستیم ولی این مقدار کافی نیست.
ستاری افزود: قدرت دانش فنی در این واحد تولیدی دارویی بسیار 
حائز اهمیت بوده و با اتکا به این امر در منطقه و حوزه بیوتکنولوژی 

پیشتاز است.

وزیر صنعت، معدن و تجارت در سفر به البرز:

البرز رتبه اول کشور در ستاد تسهیل 
و رفع موانع تولید را کسب کرد

وزیر صنعت، معدن و تجارت 
گفت: استان البرز ظرف ۴ ماه 
اخیر از رتبه بیست و هفتم در 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
به رتبه اول کشور دست یافت.

در  شریعتمداری  محمد 
افتتاح واحد تولیدی  مراسم 
شهرک  در  غذایی  مواد 
صنعتی نظرآباد که با حضور 
معاون اول رییس جمهوری 
صورت گرفت با بیان اینکه علی رغم تمامی محدودیت ها، صنعت 
کشور بخصوص در دولت تدبیر و امید روند رو به رشد خود را طی 
کرده افزود: از صدور جوازهای تاسیس برآورد می شود که میل به 
سرمایه گذاری روند رو به رشد داشته و امسال 2۳ درصد افزایش 

نسبت به سال گذشته را داشته ایم.
وی با بیان اینکه ۵۰ درصد از واحدهای تولیدی کشور با بالای 
۵۰ درصد ظرفیت تولید کار می کنند ادامه داد: در استان البرز که 
هفتمین پایگاه صنعتی ایران است سال گذشته هزار و 2۵6 پروانه 
بهره برداری جدید صادر شد که نشان دهنده برتری قابل توجه 
واحدهای جدید نسبت به واحدهایی که از دنیای مدرن عقب 

مانده و تعطیل شده اند، دارد. 
شریعتمداری گفت: استان البرز در طی ماه های گذشته از رتبه 
بیست و هفتم به رتبه اول در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 

قرار گرفت.
وی با اشاره به اینکه این واحد صنعتی که امروز افتتاح شد 
با مشکلاتی مواجه است که باید در رفع آن اقدام کرد افزود:  
یکی از معضلات اساسی واحدهای تولیدی نرخ بالای سود بانکی 
است چراکه با نرخ سود بالای 2۳ درصدی واحدهای صنعتی با 
مشکل مواجه شده و نرخ بازده در واحد ها پاسخگویی سود بهره 

بانک ها نیست.
این مسئول اضافه کرد: انتظار می رود کاهش نرخ بهره متناسب 
با تورم در شورای پول و اعتبار مطرح شود و همچنین موسسات 
مالی و اعتباری راغب به پرداخت اعتبار به واحدهای زود بازده 
است و برای واحدهای صنعتی بزرگ شرایطی را برای تسهیل به 

طور ویژه در نظر ندارند.
وی با بیان اینکه اشتیاق به تاسیس صنعت نشان از عملکرد و طی 
طریق صحیح دولت تدبیر و امید دارد گفت: در البرز محدودیت 
۱2۰ کیلومتری داریم که نام البرز از قلم افتاده و مستثنی نشده 
است ضرورت دارد با رعایت الزامات زیست محیطی البرز نیز مانند 

قم استثنا در شعاع ۱2۰ کیلومتر قرار گیرد.

البرز برغم نوپایی، بخاطر میزبانی از بیشترین 
واحدهای تحقیقی و پژوهشی از گذشته دارای 
جایگاه خاصی در کشور بوده است، لیکن در 
چند سال اخیر با درخشش در حوزه علم و 
دانش  متعدد  واحدهای  اندازی  راه  و  فناوری 
بنیان، توانسته است به قله مستحکمی برای 
اشتغال و اقتصاد دانش بنیان تبدیل شود که 
برگی از این ظرفیت عظیم با حضور اسحاق 
جهانگیری معاون اول رییس جمهوری در این 

استان ورق خورد.
جدای از دیگر برنامه های معاون اول رییس 
جمهوری و هیات همراه به البرز از جمله بازدید 
از پروژه بزرگراه همت و شرکت در شورای اداری 
استان، چند واحد دانش بنیان و چند محصول 
استراتژیک در این سفر یک روزه به بهره برداری 
با  سرطان  ضد  داروی  از  رونمایی  که  رسید 
کاربرد پیوند مغز استخوان برای اولین بار در 

کشور از آن جمله بود.
این دارو که با 8۰۰ میلیارد ریال سرمایه گذاری 
در کارخانه سیناژن در خط تولید قرار گرفت، 
کرده  ایجاد  مستقیم  اشتغال  نفر  برای 2۵۰ 
است، ضمن اینکه 28 میلیون تومان قیمت 
وارداتی این دارو را به 9 میلیون تومان کاهش 

داده است.
شرکت سیناژن واقع در شهرک سیمین دشت 
فردیس در استان البرز که اکنون توانسته است 
برای نخستین بار در تاریخ تولید دارو در کشور 
گواهینامه استاندار تولید بهینه دارو اروپا جی.ام.
توسط   را  خود  فعالیت  کند،  دریافت  را  پی 
تعدادی از نخبگان و جوانان خلاق این سرزمین 

در سال 8۵ آغاز کرد.

نخبگان این مرز و بوم با سیناژن افتخار 
ملی آفریدند 

سیناژن که به حق می توان از آن به عنوان 
افتخار ملی یاد کرد، اکنون با مجموع ۷ شرکت 
و تولید بیش از ۱۷ قلم دارو توانسته از نظر 

مرغوبیت در ردیف داروهای مشابه خارجی قرار 
گرفته و وارد رقابت در عرصه بازار بین المللی 
شود، این شرکت سال گذشته ۴۰ میلیون یورو 
صادرات دارو به کشورهای روسیه، قزاقستان، 
و  لبنان  ارمنستان،  ترکیه،  مالزی،  سوریه، 

آذربایجان داشته است.

واحد  از  برداری  بهره  دیگر،  زرین  برگ 
تولیدی زیست دارو 

در  برداری  بهره  مورد  واحدهای  دیگر  یکی 
البرز،  به  جمهوری  رییس  اول  معاون  سفر 
واحد تولیدی زیست دارو دانش در شهرک 
صنعتی بهارستان کرج بود که دارای ظرفیت 
سیستم  قرص  انواع  عدد  میلیون   ۵ تولید 
ایمنی، 2۵ هزار عدد نوترکیب و دیگر داروها 
است که قابلیت صادرات را هم به کشورهای 

خاورمیانه دارد.
این واحد تولیدی با سرمایه گذاری هزار و ۵۰ 
میلیارد ریال ایجاد شده و برای ۱۳۰ نفر به 
طور مستقیم شغل ایجاد کرده است، بنابراین 
به نظر می رسد که سرمایه گذاری در اینگونه 
واحدهای دانش بنیان، علاوه بر کاهش مشکل 
اشتغال، موجب تقویت اقتصاد دانش بنیان شده 
مورد  مقاومتی  اقتصاد  تواند  نهایت می  در  و 
تاکید و توصیه مقام معظم رهبری را تحقق 

بخشد.
سنی  میانگین  اینکه  توجه  قابل  نکته 
کارشناسان و متخصصان مشغول به کار در 
شرکت  و  سال   ۳۳ سیناژن  تولیدی  واحد 
خود  که  است  سال  دانش 2۷  دارو  زیست 
گویای ظرفیت های بی نظیر جوانان نخبه 

و خلاق این سرزمین است. 

افتتاح 10 خط مدرن تولید فرآورده های 
غذایی حجیم با ایجاد 1500 فرصت شغلی 
فرآورده  تولیدی  مدرن  خط   ۱۰ همچنین 
های غذایی حجیم شده در کارخانه )آبا طعم 

پرشین( با ظرفیت سالانه ۱۵ هزار تن چیپس 
سیب زمینی، ۳ هزار تن اسنک برپایه سیب 
زمینی و یک هزار تن انواع فرآورده های حجیم 
شده بر پایه ذرت، در سفر یک روزه معاون اول 

رییس جمهوری به بهره برداری رسید.
میزان سرمایه گذاری در این طرح هزار و ۴۷۵ 
میلیارد ریال اعلام شد که می تواند هزار و ۵۰۰ 

فرصت شغلی ایجاد کند.
به هرحال این موارد تنها گوشه ای از ظرفیت 
های علمی و صنعتی البرز به عنوان قطب علم و 
فناوری در کشور است، ضمن اینکه این استان 
در حوزه تولید محصولات استراتژیک کشاورزی 

نیز رتبه برتر را به خود اختصاص داده است.
 البرز در رتبه اول تولید محصولات استراتژیک 

کشاورزی
به گفته رییس سازمان جهاد کشاورزی البرز، 
متوسط  بیشترین  با  استان  این  کشاورزان 
تولید محصولات  عملکرد در واحد سطح در 
استراتژیک همچون گندم، جو و کلزا رتبه برتر و 

اول کشوری را به خود اختصاص داده اند.
این درحالی است که البرز تنها سه دهم درصد 
سطح زیر کشت کشور را در اختیار دارد، اما دو 
درصد محصولات کشاورزی کشور در این استان 

تولید می شود.

باری، گفتن از ظرفیت های البرز در حوزه های 
مختلف علمی، تحقیقاتی، صنعتی، کشاورزی،  
که  بنیان  دانش  اقتصاد  بخصوص  و  فناوری 
زیربنای اشتغال پایدار نیز به شمار می رود، 
بسیار است، لیکن برای جمع بندی این مقال به 
سخنان رییس پارک علم و فناوری البرز اشاره 
می کنیم که می تواند تلنگری هشدارآمیز به 
تصمیم سازان و تصمیم گیرندگان عالی رتبه و 

بالادستی کشور تلقی شود.

پارک علم و فناوری البرز از نظر بودجه در 
مضیقه است

گوید:  می  البرز  فناوری  و  علم  پارک  رییس 
باوجود اینکه پارک علم و فناوری این استان 
در بسیاری از شاخص ها از رتبه خوبی در کشور 
برخوردار است، از نظر بودجه وضعیت مناسبی 
ندارد و در مضیقه است، بنابراین امکان توسعه 
این ظرفیت های علمی و دانش بینان با بودجه 

کم ممکن نخواهد بود.
عطااله ربانی تاکید کرد: این درحالی است که 
فعالیت های دانش بنیان به لحاظ اشتغالزایی 
بالا، بهره وری، رشد اقتصادی و تحقق اقتصاد 
مقاومتی از اهمیت و نقش ویژه ای برخوردار 

است.

خبرآخرین خبر
رهاورد سفر معاون اول رییس جمهوری به البرز 

درخشش البرز در قله 
اقتصاد دانش بنیان

Gallery تصاویر لبوم  آ

بازگشت به تهران با مترودیدار با خانواده شهدای کرم یاربازدید از خطوط تولید شرکت »آبا طعم پرشین« افتتاح شرکت »زیست دارو دانش«

استاندارالبرز گفت: با توجه به قرارگیری البرز در 
مسیر کریدور علم و فناوری کشور این استان 
آمادگی خود را برای تاسیس شهرک بین المللی 
دولت  برنامه  پیشبرد  اجرای  جهت  در   ICT

الکترونیک اعلام می دارد.

اداری  شورای  جلسه  در  نجفی  محمدعلی  دکتر 
استان که با حضور دکتر اسحاق جهانگیری معاون 
اول رئیس جمهور، وزرای صنعت معدن وتجارت و  
ارتباطات و فناوری اطلاعات ومعاون علمی و فناری 
ریاست جمهوری که در سالن شهدای دولت برگزار 
شد گفت: البرز محل تردد ۱۴ استان کشور است و 
به همین واسطه مردمان آن در ایام مختلف سال از 
ترافیک سنگین جاده های متصل به استان و تردد 

میلیون ها خودرو رنج می برند.
نماینده عالی دولت در استان افزود: در مدت آغاز 
فعالیت دولت دوازدهم و خصوصا در ۴ ماه گذشته 
یکی از مهمترین برنامه های کاری استان گشودن 
گره های کند اجرای پروژه های عمرانی در حوزه 

ی راه و حمل و نقل و پیگیری راهکارهای کاهش 
آلودگی هوا بوده است.

پیشرفت 81 درصدی پروژه آزاد راه همت
از  بیش  اکنون  راه همت هم  آزاد  داد:  ادامه  وی 
8۱ درصد پیشرفت کار دارد و با رفع موانع اصلی 
پروژه پیشرفت فیزیکی قابل توجه در ماه های اخیر 
داشته و امیدواریم تا بخشی از آن تا شب عید زیر 
بار ترافیک برود. در روزهای اخیر با پیگیری های 
مکرر ۳۵ میلیارد تومان نقد و اسناد خزانه به پروژه 

تزریق شد.
استاندار البرز گفت: بزرگراه شمالی که در امتداد 
بزرگراه همت ساخته و این بزرگراه را به آزاد راه کرج 
قزوین متصل می کند و باعث سبک شدن ترافیک 
هر روزه ورودی کرج می شود با همت شهرداری و 

شورای شهر کرج  28 درصد پیشرفت کار دارد.
وی بیان کرد: آزادراه تهران- شمال با سرعت خوبی 
در حال پیشرفت است و همگی در تلاش هستیم تا 
قطعه ی اول با 88 درصد پیشرفت آن نیمه ی اول 

سال آینده به بهره برداری برسد.

روند اجرای قطار شهری کرج سرعت می گیرد
دکتر نجفی ادامه داد: توجه جدی به ساخت آزادراه 
چرمشهر - آبیک، جاده طالقان- هشتگرد و پیگیری 
رفع موانع اجرای کند قطار شهری کرج، قطار برقی 
کرج - هشتگرد، پروژه ۴ خطه کردن قطار تهران 
- هشتگرد از دیگر پروژه هایی است که می تواند 
نقش موثری در کاهش بار ترافیک استان و آلودگی 

هوا داشته باشد.
استاندار البرز گفت: مادامی که اجرای طرح های 
پروژه حوزه راه در البرز پیگیری می شود نیاز است 
که روزهای پنجشنبه به منظور تعدیل بار ترافیکی 
و کاهش آلودگی هوا تعطیل باشد. پیش بینی می 
شود طی 2 سال آینده این طرح ها اتمام پیدا کند.

نیاز به تسهیلات 1500 میلیارد تومانی برای 
توسعه صنایع استان 

استاندار البرز همچنین با اشاره به ظرفیت های 
صنعتی استان خاطرنشان کرد: برای توسعه امور 
حوزه ی صنعت و اقتصاد که گزارش دستاوردهای 
استان در مراسم افتتاح نظرآباد تقدیم شد، نیاز به 
تأمین مالی طرح های با پیشرفت فیزیکی بالای 6۰ 
درصد هستیم که اگر حداقل ۱۵۰۰ میلیارد تومان 
به پیشرفت  تأمین شود  ثابت  تسهیلات سرمایه 

مناسبی خواهیم رسید.
واحدهای  استقرار  ممنوعیت  رفع  با  افزود:  وی 

صنعتی، تا رده 6 زیست محیطی به شرط استفاده 
از تکنولوژی های مناسب و عدم وجود آلایندگی و 
لحاظ کردن ملاحظات زیست محیطی برای توسعه 
ی صنعت استان نیاز به مساعده های دولت وجود 

دارد.
استاندارالبرز با تشکر از نگاه حمایتی هیئت دولت به 
البرز و کلانشهر کرج وضعیت تراکم جمعیت و نرخ 
رشد مهاجرت را خاطرنشان کرد و گفت: البرز با نرخ 
تراکم جمعیت  ۱۰.۵ برابر و کرج ۱9 برابر متوسط 
کشور  رشد بالای جمعیت مسائل بهم تنیده ای 
با تهران دارد و سایه ی این کلان شهر بر کرج 
سنگینی می کند؛ لذا نیازمند توجه به این ویژگی 

در تصمیم گیری های کلان هستیم.

پیگیری وضعیت مناطق حاشیه نشین البرز
منظور  به  گذشته  ماه  چند  در  داد:  ادامه  وی 
ساماندهی آسیب های اجتماعی و مناطق حاشیه 
البرز برگزار شد،  نشین جلسات بسیار خوبی در 
که رونمایی از نخستین سامانه ثبت آموزش های 
پیشگیری از طلاق استان، نخستین دفاتر تسهیل 
شدن  آماده  نشین،  حاشیه  مناطق  در  گیری 
نخستین اردوگاه ماده ۱6 استان از نتایج آن برای 
استانی است که در  رده های نخست آمار بالای 

بیکاری، طلاق و حاشیه نشینی قرار دارد.
دکتر نجفی ادامه داد: وجود پرتعداد نخبگان و مراکز 
و موسسات علمی، پژوهشی ملی در البرز به واقع آن 
را به قطب علم و فناوری کشور بدل کرده است تا 

البرز بتواند در حوزه ی اقتصاد دانش بنیان موتور 
محرک ارزشمندی باشد. لذا نیاز است که بودجه ی 
لازم برای برای تقویت فضاهای استقرار نخبگان در 

پارک علم و فناوری اختصاص پیدا کند.

پروژه  بزرگترین  اجرای  برای  البرز  آمادگی 
های اقتصاد مقاومتی

استاندار البرز گفت: البرز به عنوان ۵ استان برتر در 
شاخص ارتباطات و فناوری اطلاعات، آمادگی خود 
را برای اجرای یکی از مهمترین پروژه های اقتصاد 
مقاومتی با عنوان پروژه کریدور ارتباطات و فناوری 
اطلاعات و برنامه ریزی برای تاسیس شهرک بین 
المللی ICT  در جهت اجرای پیشبرد برنامه دولت 
الکترونیک به عنوان پایلوت کشوری اعلام می دارد.

درخواست تسریع در تخصیص کامل پروژه 
های سفر به البرز

وی افزود: در سفر ریاست محترم جمهوری پروژه 
و  معضلات  برای حل  راهشگایی  و  اثرگذار  های 
مشکلات استان البرز به تصویب رسید؛ لذا ضمن 
قدردانی از توجه دولت محترم، تسریع در جهت 
تخصیص کامل پروژه های سفر به مبلغ 6 هزار و 

26۴ میلیارد ریال موجب تشکر و امتنان است.
پروژه  فیزیکی  پیشرفت  متوسط  گفت:  نجفی 
های استان حدود 6۵درصد است. بدیهی است با 
تخصیص ۱۰۰درصد اعتبارات اکثر آنها در موعد 

مقرر به بهره برداری خواهد رسید.

استاندار البرز در سفر معاون اول رئیس جمهور به البرز مطرح کرد

 ICT آمادگی البرز برای تاسیس شهرک بین المللی

سفر یک روزه معاون اول رئیس جمهوری و هیات همراه به البرز به روایت تصویر
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خــبر

خبر

زوج و فرد هم در کرج مناقشه برانگیز شد!

طرح ترافیک فعلا منتفی است

پیش از رسیدن بهمن ماه بود که شهرداری کرج از اجرای طرح 
محدودیت زوج و فرد در هسته مرکزی کلانشهر کرج از ابتدای 

بهمن تا آخر اسفند خبر داد.
حال  که روز موعود رسید، شهرداری طبق همان برنامه اعلام 
کرد که محدودیت زوج و فرد از ساعت ۱۷:۳۰  یکشنبه یکم 
بهمن ماه آغاز می شود. قرار بود این طرح روزانه به مدت ۴ ساعت 
در هسته مرکزی شهر کرج اجرا و 69 دوربین پلاک خوان و ۱۰ 
دوربین نظارت برای اجرای 2 ماهه آن به کار گرفته شود. اما گویا 
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی البرز این طرح را فاقد وجاهت 
قانونی عنوان و اجرای آن را منوط به تصویب شورای ترافیک 

استان دانسته بود.
پس از طرح این موضوع، خبرنگار ایسنا با معاون حمل و نقل و 
ترافیک شهردار کرج تماس گرفت، احمد افضلی  اعلام کرد که 
مصوبه شورای ترافیک برای اجرای محدودیت زوج و فرد موجود 
است. انتشار تایید اجرای محدودیت و رد آن باعث سردرگمی 
مردم کرج شده بود تا اینکه خسرو ارتقایی در گفت و گو با 
خبرنگار ایسنا گفت: قرار شد این طرح با حضور شهرداری، پلیس 
و استانداری در جلسه شورای ترافیک به بحث و بررسی گذاشته 

شود و تا قبل از تشکیل این جلسه اجرا نخواهد شد.

با  جمهور  رییس  اول  معاون 
اشاره به اینکه دکتر نجفی به 
طور قطع سرعت توسعه البرز 
بعنوان  و  دهد  می  افزایش  را 
قوی ترین استاندار کشور برای 
منصوب  البرز  استاندار  پست 
اخیر  ماه های  شد، گفت: طی 
اقدامات بزرگ و قابل توجهی در 
حوزه تسهیل و رفع موانع تولید 

در البرز صورت گرفته است.

دکتر اسحاق جهانگیری )عصر روز 
شنبه( در جلسه شورای اداری استان 
البرز با اشاره به بهمن ماه و اینکه این 
ماه یادآور پیروزی انقلاب اسلامی 
است اظهار داشت: این روزها یادآور 
روزهای مهم و سرنوشت سازی است 
که در سال ۵۷ به وقوع پیوست و 
انقلاب اسلامی بعد از دوران طولانی 

مبارزات به پیروزی رسید.
مسئله  رییس جمهور  اول  معاون 
بیکاری را از دغدغه های اصلی مردم 
کشور برشمرد و خاطرنشان کرد: در 
اقتصاد کشور اتفاقاتی در سال های 
خرید  قدرت  که  داد  رخ  گذشته 
مردم را کاهش داد و این موضوع 
هنوز  مردم  و  نشده  جبران  هنوز 
نتوانسته اند به قدرت خرید پیش 
از اتفاقات بازگردند و حق دارند که 
اعتراض کنند و بر سر من به عنوان 

یک مسئول فریاد بزنند.
به  اشاره  با  جهانگیری  اسحاق 
بازدیدهای خود از برخی واحدهای 
تولیدی در استان البرز گفت: یکی 
از این واحدها کارخانه صنایع غذایی 
بود که در سطح یک واحد مدرن 
فعالیت  صنعتی در سطح جهانی 
داروسازی سیناژن  داشت. شرکت 

نیز شرکتی موفق است که جوانانی 
بکار  مشغول  شرکت  این  در  که 
هستند هر کدام به منزله سرمایه ای 

برای کشور هستند.
موفق  سیناژن  شرکت  افزود:  وی 
شده است استانداردهای جهانی را 
در تولید دارو کسب کند و تاییدیه 

اروپا را دریافت کند.
نیروی  کرد:  تصریح  جهانگیری 
امروز  که  کشور  جوان  انسانی 
اگر  داریم  را  آنان  بیکاری  دغدغه 
فرصت برایشان مهیا شود هر کدام 
می توانند به یک کارآفرین بزرگ 

تبدیل گردند.
گفت:  جمهور  رییس  اول  معاون 
آگاه  و  خوب  مردمی  ایران  مردم 
دوستدار  همگی  که  هستند 
چنین  که  وقتی  و  اند  رهبری 
انسجامی در کشور وجود دارد قادر 

خواهیم بود از چالش های پیش رو 
عبور کنیم. 

به  مردم  باشد،  انسجام  اگر 
دولت اعتماد می کنند

اسحاق جهانگیری با بیان اینکه باید 
مسائل نسل جدید را درک کنیم 
تفاهم  به  گو  و  گفت  طریق  از  و 
برسیم، خاطرنشان کرد: اگر انسجام 
و وحدت و یکپارچگی داشته باشیم 
مردم به دولت اعتماد خواهند کرد و 
شاهد دستاوردهای مثبتی در کشور 

خواهیم بود.
معاون اول رییس جمهور مبارزه با 
فقر را از جهت گیری های دولت 
باید  اینکه  بر  تاکید  با  و  برشمرد 
بصورت جدی با فقر خشن در جامعه 
مبارزه کنیم افزود: دولت سال آینده 
رقم هایی را اعلام خواهد کرد تا هر 
کس در هر جای کشور کمتر از این 

میزان دریافتی دارد مراجعه کرده و 
کسری آن را از دولت دریافت کند و 
این اقدام در مسیر همان رویکردی 
است که می خواهیم هیچ کس در 

کشور سر گرسنه بر زمین نگذارد.
وی با اشاره به اینکه مسئله قیمت 
ها دغدغه این دولت است گفت: در 
دولت یازدهم تورم از ۴۰ درصد به 
۱۰ درصد کاهش یافت که اتفاق 
بزرگی است و این مطالبه رهبری و 
تاکید رییس جمهور و خواست مردم 
است که قیمت ها افزایش پیدا نکند.

به  اینکه  بیان  با  دکتر جهانگیری 
اندازه کافی ذخایر در انبارها وجود 
دارد گفت: نخواهیم گذاشت قیمت 
ها در شب عید افزایش پیدا کند البته 
ممکن است بخاطر برخی مسائل 
طبیعی و غیرطبیعی نوسان قیمت 
در بعضی از کالاها وجود داشته باشد. 

معاون اول رییس جمهور در ادامه 
به کارنامه موفق استاندار البرز اشاره 
کرد و گفت: تهران و البرز به خاطر 
اشتراکات فراوان نیاز به هماهنگی 
بیشتر برای حل مشکلات دارند و 
با نظر رییس جمهور آقای نجفی 
به استانداری البرز منصوب شدند 
از  بیش  استان  توسعه  تا سرعت 

پیش شود.
وی ادامه داد: انسجام میان مدیران 
استان و نمایندگان استان در مجلس 
توسعه  تواند  می  قضا  دستگاه  و 

استان را تسریع کند.
دکتر جهانگیری در خاتمه با تاکید 
بر ظرفیت ها و استعدادهای بی نظیر 
استان البرز اظهار داشت: مدیران باید 
با روحیه و جسارت فراوان برای حل 
مسائل و پیشرفت راهکار طراحی 

کنند.

خبر

معاون اول رئیس جمهور در دیدار با خانواده سه شهید کرم یار:

چراغی که شهدا روشن کردند مانع از گم 
کردن راه می شود

معاون اول رییس جمهوری که برای افتتاح چند طرح تولیدی 
و صنعتی به استان البرز سفر کرده است، به همراه استاندار البرز 
با حضور در منزل شهیدان کرم یار در روستای ولیان شهرستان 
ساوجبلاغ، گفت که شهیدان چراغی را روشن کرده اند که مانع 

گم شدن راه می شود.
اسحاق جهانگیری در این دیدار که در فضایی گرم و صمیمانه 
برگزار شد با پدر و مادر شهیدان محمد، موسی و رضا کرم یار 
دیدار و از خداوند متعال برای این شهیدان عالی مقام علو درجات 
مسئلت کرد. معاون اول رییس جمهور در این دیدار خانواده 
شهدا را چشم و چراغ کشور دانست و افزود: پیشرفت، سرپا بودن 
و توسعه کشور مدیون خون شهدا است و چراغی که شهدا روشن 

کردند مانع از گم کردن راه می شود.
وی با تاکید بر اینکه ما باید خدمتگزار خانواده شهدا باشیم، 
خاطر نشان کرد: دیدار با خانواده شهدا توفیقی است که از سوی 
خداوند نصیب می گردد تا بتوانیم از نورانیت خانواده شهد ا بهره 
مند گردیم. دکتر جهانگیری افزود: مردم ایران با ایستادگی و 
استقامت قادر خواهند بود همه مشکلات نظیر مسائل جنگ را از 

پیش روی کشور برداشته و مسیر توسعه را بپیمایند.

  معاون اول رئیس جمهور در جلسه شورای اداری استان البرز:

دکتر نجفی قوی ترین استاندار کشور است
البرز یکی از قطب های اصلی توسعه ملی 

                        
 انتخاب شایسته شما را به عنوان مدیر نمونه کشوری در حوزه رسانه در سال 1396 صمیمانه 
تبریک و تهنیت  عرض می نمایم، امید است در سایه توجهات حضرت ولی عصر)عج( با درایت 
و ابتکار و هوشمندی در امر رسانه برای خدم به نظام مقدس ایران اسلامی همچون گذشته 

سربلند باشید. 
                        مهرداد تیموری     -   مدیر روزنامه دنیای هوادار

برادر ارجمند جناب آقای »ابراهیم نوروزی فر« 

 ریاست محترم سازمان بسیج رسانه استان البرز

جناب آقای دکتر مهدی جوهری
 معاون محترم اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان البرز

 درگذشت پدر بزرگوارتان را تسلیت عرض می نماییم. 
خداوند شما را اجر صابرین دهد که حضرتش فرمود: 
»و بشر الصابرین الذین اذا اصابتهم مصیـبه قالو انـا لله

 و انا الیه راجعون«.
 مهرداد تیموری     -   مدیر روزنامه دنیای هوادار

با  که  البرز  اداری  شورای  نشست  در 
جمهوری  رییس  اول  معاون  حضور 
در  استان  این  بلند  جایگاه  برگزارشد، 
از  اقتصادی،  های  شاخص  از  بسیاری 
جمله تولید، اشتغال و سرمایه گذاری 
خارجی که در دولت تدبیر و امید همواره 
سیر صعودی داشته است، مورد تاکید 

قرار گرفت.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
تشریح  با  نشست  این  در  البرز  استان 
موقعیت اقتصادی و صنعتی این استان 
شهرک   ۱۱ اکنون  گفت:  و  پرداخت 

صنعتی در این استان فعال است.

شهرک  پنج  شدن  اجرایی    
صنعتی جدید در البرز

ایرج موفق افزود: شهرک های صنعتی 
زیرساخت های کارآفرینی هستند که 
احداث پنج شهرک جدید نیز عملیاتی 

شده است.
وی ادامه داد: یکی از مزیت های استان 
تولید فاکتور هفت است و در ساخت پله 
برقی نیز توانسته ایم به عنوان تنها تنها 

تولید کننده کشورمطرح شویم .
موفق گفت: مدرن ترین کارخانه های 
آرد  های  کارخانه  ترین  کیفی  و  بتن 
کشور در البرز فعال است بطوریکه این 
استان نوپا توانسته 8۰ درصد آرد تهران 

را تامین کند.

وی افزود: البرز در تولید قطعات خودرو 
و تجهیزات پزشکی به یک قطب بزرگ 
در ایران تبدیل شده و رتبه هفتم کشور 

را دارد.

 البرز رتبه پنجم اشتغال و رتبه 
را  در کشور  گذاری  هفتم سرمایه 

دارد
رییس سازمان صنعت ، معدن و تجارت 
البرز اظهار داشت : امروز این استان به 
لحاظ سرمایه گذاری رتبه هفتم کشور 
و به لحاظ اشتغال رتبه پنجم را به خود 

اختصاص داده است.
وی اضافه کرد: امسال یک هزار و 2۵۷ 
پروانه بهره برداری صنعتی صادر شده و 
2۵ هیات سرمایه گذار خارجی با حضور 
اعلام  گذاری  سرمایه  برای  البرز  در 

آمادگی کرده اند.

سرمایه  برابری   46 افزایش    
گذاری خارجی در البرز 

برابری   ۴6 افزایش  داد:  ادامه  موفق 
سرمایه گذاری خارجی از دستاوردهای 

دولت در استان البرزبه شمارمی رود.

در  بیکاری  درصدی   10 کاهش   
استان البرز

اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  مدیرکل 
این نشست گفت:  نیز در  البرز  استان 

اشتغال فراگیر و توسعه اشتغال روستایی 
از جمله موضوعات مهمی است که در 
دولت تدبیر و امید مورد توجه قرار گرفته 

است.
اسماعیل خلیلی افزود: البرز بیشترین 
اشتغالزایی را با بیش از ۵6 درصد در 
بخش خدمات داشته که دارای جنبه 
های مثبتی برای این استان نوپا است.

وی ادامه داد: امسال سهم تسهیلات 
روستایی البرز ۱۵۷ میلیارد تومان بوده 
که ۵۰ درصد آن تخصیص یافته است .

اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  مدیرکل 
البرز گفت: در البرز چهارهزار و شش 
سال  آمارگیری  براساس  بیکار  نفر 
9۵اعلام شده که درصدد جذب آنان 

هستیم.
خلیلی گفت: سه روستای بدون بیکار 
اصلی  واولویت  داریم  ساوجبلاغ  در 

استان اشتغال و تولید است.
وی خاطرنشان کرد: در شروع فعالیت 
موثری  اقدامات  امید  تدبیرو  دولت 
بیکاری  نرخ  بطوریکه  گرفته،  صورت 
استان در بهار سال جاری 2۰.۴ درصد 
درصد   ۱۳.8 به  تابستان  در  و  بوده 

رسید.
مشکلات  از  یکی  گفت:  وی 
اتباع  وجود  البرز  در  اشتغالزایی 
خارجی است که شمار آنان به 8۰ 
تعداد  ازاین  و  رسد  می  نفر  هزار 

2۰ هزار نفر مجوز دار هستند..

  جذب صدرصد اعتبارهای سفر 
رییس جمهوری به البرز در اولویت 

است
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان البرز نیز در ادامه این نشست با 
بیان اینکه طرح های اقتصاد مقاومتی 
در اولویت طرح های این سازمان است 
امسال  تا  هستیم  تلاش  در  گفت: 
رئیس   9۵ ماه  سفرآبان  اعتبارات 
جمهوری به استان البرز را به صورت 

صددرصد جذب کنیم.
قابل  بخش  افزود:  عربشاهی  زهرا 
حوزه  در  که  اعتبارات  از  توجهی 
به  مربوط  شود  صرف  باید  اشتغال 
که  است  التحصیلان  فارغ  اشتغال 

رویکرد ویژه را می طلبد.
وی ادامه داد: در بحث اشتغال فراگیر 
در البرز پتانسیل خوبی داریم که باید 
و  خصوصی  بخش  های  ظرفیت  از 

عمومی بهره هرچه بیشتر را ببریم .
معاون اول رییس جمهوری و هیات 
همراه در اولین روز این هفته به استان 
البرز سفر کردند که علاوه بر بازدید 
مانند  عمرانی  بزرگ  های  طرح  از 
بزرگراه شهید همت ، در افتتاح چند 
واحد تولیدی و صنعتی در این استان 

حضور داشتند.

   در شورای اداری البرز با حضور معاون اول رییس جمهوری مطرح شد:     

جایگاه بلند البرز در بسیاری از شاخص های اقتصادی

جهانگیری: سهم ۷۰ درصدی دولت در پروژه همت

معاون اول رییس جمهور سپس از روند احداث ادامه پروژه آزاد 
و  راه  وزیر  با توضیحات  و  بازدید کرد  ـ کرج  راه شهید همت 
شهرسازی و مدیران پروژه، از آخرین وضعیت اجرایی این طرح و 

برنامه زمان بندی برای تکمیل آن مطلع شد.
وی همچنین درحاشیه این بازدید در گفتگو با خبرنگاران اظهار 
داشت: پروژه آزاد راه شهید همت ـ کرج پروژه ای پراهمیت است 
چرا که تعداد زیادی از مردم روزانه در این مسیر تردد دارند و گاه 

با ترافیک های چند ساعته مواجه هستند.
وی ابراز امیدواری کرد که پروژه آزاد راه شهید همت ـ کرج ظرف 

چند ماه آینده تکمیل و دراختیار مردم قرار گیرد.

شهردار کرج:
استفاده از آب شرب برای آبیاری فضای 

سبز زیبنده کرج نیست
شهردار کرج با اشاره به استفاده از آب شرب برای آبیاری فضای 
سبز در سه منطقه کرج عنوان کرد: استفاده از آب شرب برای 

آبیاری فضای سبز زیبنده کرج نیست. 
دکتر اصغر نصیری شهردار کرج که در سی و ششمین جلسه 
شورای شهر کرج با بیان این مطلب از اجرای طرح تصفیه خانه های 
محلی خبرداد و گفت: اجرای این طرح هم اکنون در دستور کار 
قرار دارد اما طبق پیش بینی های صورت گرفته تحقق آن تا دو 

ماهه  آینده امکان پذیر نیست.

واحد تولیدی زیست دارو دانش با حضور معاون اول رییس جمهوری به بهره 
برداری رسید.

معاون اول رییس جمهوری با همراهی معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری، 
وزیر صنعت، معدن و تجارت، وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و جمعی 

از مسئولان استانی و کشوری مراسم افتتاح واحد تولیدی زیست دارو واقع در 
شهرک صنعتی بهارســتان صورت گرفت.ظرفیت تولید این واحد ۵ میلیون 
عدد انواع قرص سیستم ایمنی، 2۵ هزار عدد  نو ترکیب  با قابلیت صادرات به 

کشورهای خاورمیانه است.

افتتاح واحد تولیدی زیست دارو دانش با حضورجهانگیری
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InstaHavadar ر دا هوا ینستا  ا

دیوید بکام: به دنیاي بازنشستگي خوش آمدي دوست من... به امید سسک فابرگاس: من هم چالش پوشیدن کت نارنجي را مي پذیرم.
دیدار با تو هستم

ادوین فان در سار: بعد از ظهر زیباي آمستردام... کریس رونالدو: پشت صحنه هر نتیجه و موفقیتي تمرینات و سختکوشي 
فراوان...

رئال مادرید پس از کسب دو قهرمانی 
پیاپی لیگ قهرمانان اروپا و ثبت دو گانه 
در سال گذشته تحت هدایت زین الدین 
زیدان، اکنون دچار افت بسیار محسوسی 
شده است. افتی که شاید حتی با کسب 
پیروزی پرگل ۷ بر ۱ مقابل دیپورتیوو 

لاکرونیا قابل چشم پوشی نباشد. 
جایی  به  شاگردان  و  زیزو  برای  کار 
رسیده است که دیگر حتی خوشبین ترین هوادار این تیم هم 
امیدی برای بازگشت به کورس قهرمانی در فصل جاری ندارد. آنها 
اکنون با کسب تنها ۳۵ امتیاز از ۱9 دیدار در فاصله ۱6 امتیازی 
از صدر جدول-بارسلونا- در رتبه پنجم به سر می برند. البته که 
آنها هنوز یک نیم فصل دیگر فرصت دارند و این زمان چندان کمی 
محسوب نمی شود اما با این رویه ای که از رئال و در سوی دیگر 
بارسای صدر جدول سراغ داریم نمی توان شانس چندانی برای 
سفیدپوشان جهت رقابت بعنوان قهرمانی در ادامه فصل قائل شد. 
سرمربی رئال اخیرا گفته است که هیچ اختلافی با سران باشگاه 
ندارد. اما شاید اوضاع آن طورها هم که زیزو وانمود می کند بر 

وفق مراد نباشد. 
ستاره کلاس جهانی زیزو »کریس رونالدو« این روزها از دست 
سران این باشگاه به شدت ناراضی است. او در آخرین صحبت 
هایش خواستار افزایش حقوق اش به اندازه نیمار و مسی - در 
شرایطی که در حال حاضر تقریبا نصف لئو مسی است - شده  بود، 
که البته با توجه به هزینه های دیوانه وار و سرسام آور این روزهای 
دنیای فوتبال و  اینکه ستاره پرتغالی جایزه بهترین بازیکن سال 
و بهترین ورزشکار سال را هم کسب کرده است خواسته بیراهی 
به نظر نیاید. البته نباید فراموش کرد که او در فصل جاری افت 
محسوسی داشته و در نیم فصلی که گذشت تنها 6 بار موفق به 
گلزنی در لالیگا شده است و حسابی قافله را در حطیه تا به اینجای 

فصل به دیگر همتایش لیونل مسی باخته است. 
باید قضاوت نهایی درباره لالیگا و وضعیت رئال مادرید در فصل 
جاری را به گذر زمان سپرد. آیا زیزو و شاگردانش می توانند از این 
بحران خارج شده و دوباره مدعی کسب عناوین مختلف و به همان 
تیم ترسناک چندسال گذشته تبدیل شوند. یا اینکه این پیروزی 
پرگل تنها یک دیداری تشریفاتی و تمرینی برای رویارویی های 
مهم تر در لیگ قهرمانان بوده است؟ باید دید... شادی به برنابئو بر 

می گردد یا اینکه هوایش ابری تر خواهد شد...؟

یادداشت

تورام: ترامپ یک نژادپرست است

لیلین تورام، مدافع سابق تیم ملی فرانسه از دونالد ترامپ، رئیس 
جمهور آمریکا به خاطر صحبت های نژادپرستانه انتقاد کرد.

تورام  یکی از فعالین کمپین ضد نژادپرستی است و از حدود ۱ 
دهه پیش که از فوتبال خداحافظی کرد، کمپینی در این راستا 
احداث کرده است. پس از صحبت های اخیر ترامپ که کشورهای 
السالوادور، هائیتی و مرکز آفریقا را »آشغال دونی« خوانده بود، حال 

تورام از ترامپ انتقاد کرد.
او گفت:« ترامپ همیشه به دنبال تقابل است، سیاه، سفید، غیر 
سفید ها. کشورهای خوب و کشورهای کمتر خوب. او بین رنگ ها 

خط می کشد. آنها و ما.این نژادپرستی است.«
به  عکس  خاطر  به  که  گریزمان  جنجالی  عکس  درباره  تورام 
نژادپرستی متهم شد گفت:« فکر نمی کنم در این رابطه کاری 
که گریزمان کرد خیلی مهم باشد.  فکر نمی کنم او قصد بدی 
داشت. البته، این کارها به نظرم منطقی نیست و باید درباره اش 

توضیح داد. 

رسمی: سرمربی واتفورد اخراج شد

مارکوس سیلوا، سرمربی واتفورد پس از کسب نتایج ضعیف از 
نیمکت این تیم اخراج شد.

واتفورد در ۱۱ بازی اخیرش تنها ۱ پیروزی کسب کرده و در حال 
حاضر در رده دهم جدول قرار گرفته است. باشگاه واتفورد تصمیم 

گرفت که سرمربی خود را اخراج کند.
در بیانیه باشگاه آمده:« در تابستان مطمئن بودیم که انتخاب 
سیلوا، انتخاب درستی خواهد بود. اخراج او تصمیم بسیار دشواری 
بود. بر اساس جایگاه فعلی باشگاه و امتیازات و همینطور آینده ای 

که برای باشگاه متصور هستیم، این تصمیم اخذ شد.
در حال حاضر واتفورد ۵ امتیاز با منطقه سقوط فاصله دارد. 
پیشتر که اورتون برای جذب سیلوا تلاش کرده بود، واتفورد 
۴ بازی، ۳ تساوی و۴ شکست در ۱۱ بازی کسب کرده بود. 
از آن پس، واتفورد ۳ پیروزی، 2 تساوی و 8 شکست در ۱۳ 
بازی به دست آورد تا در نهایت مارکوس سیلوا از نیمکت این 

تیم اخراج شد.

سانچس آماده حضور در 
تست های پزشکی یونایتد

در طول چند روز اخیر شایعاتی مبنی بر معاوضه مخیتاریان و 
سانچس از سوی رسانه ها منتشر شد و مربی های دو تیم نیز 
این موضوع را تایید کردند. در حالی که شب گذشته مخیتاریان 
و ایجنتش، مینو رایولا راهی لندن شدند تا انتقال این بازیکن به 
آرسنال را نهایی کنند، در آن سو به نظر انتقال سانچس به یونایتد 
نیز در حال اتمام است. انتقال این دو بازیکن به صورت معاوضه 
مستقیم خواهد بود و این انتقال در مراحل پایانی اداری اش قرار 
دارد. از همین رو، سانچس در آستانه حضور در تست های پزشکی 

یونایتد قرار دارد و به زودی در این تست ها شرکت خواهد کرد.

نارضایتی پوگبا
 از حقوق نجومی سانچس

نشریات انگلیسی از نارضایتی پوگبا از حقوق بالای الکسیس 
سانچس، خرید جدید آرسنال خبر دادند.

سانچس به زودی به جمع بازیکنان یونایتد اضافه خواهد شد و 
حقوق نجومی هفته ای ۴۰۰ هزار پوند دریافت خواهد کرد. با این 
حقوق، سانچس پس از ۴ سال و نیم که با یونایتد قرارداد خواهد 
داشت، تقریبا ۱۰۰ میلیون پوند از باشگاه دریافت خواهد کرد. 
حال نشریه میرر مدعی شد که پل پوگبا از این شرایط ناراضی 

است و خواهان افزایش حقوق خود است.
در حقیقت حقوق پوگبا هفته ای 2۰۰ هزار پوند است که نصف 
حقوق دریافتی الکسیس خواهد بود و ستاره فرانسوی از طریق 
ایجنتش پیگیر افزایش حقوقش خواهد بود. در حقیقت رایولا از 
باشگاه درخواست کرده که حقوق پوگبا را نیز به هفته ای ۴۰۰ 
هزار پوند افزایش دهد و باید دید که آیا منچستریونایتد با چنین 
پیشنهادی موافقت خواهد کرد یا سعی می کند درخواست پوگبا 

را کاهش دهد.

خبر

خبر

10-اندی کول و کیت گیلسپی+6 میلیون 
پوند پرداختی منچستریونایتد:

پس از انجام این معاوضه میان منچستریونایتد 
احساس  رسانه ها،  از  بسیاری  نیوکاسل،  و 
خود  عقل  فرگوسن،  سرالکس  که  کردند 
را از دست داده است. فرگوسن که در آغاز 
فصل ۱99۴ تعدادی از بازیکنانش که کمک 
بسیاری به قهرمانی منچستریونایتد در لیگ، 
پس از مدت ها کرده بودند را از تیم خارج کرد. 
این انتقال بسیار عالی جواب داد و اندی کول، 
توانست با منچستریونایتد به افتخارات بسیاری 
برسد و در ۱9۵ بازی، 9۳ گل برای شیاطین 
سرخ به ثمر برساند و نام خوبی از خودش در 
عرصه نقل و انتقالات منچستریونایتد به یادگار 
جمع  در  کول  که  زمانی  همان  در  بگذارد. 
شیاطین سرخ با گل های خود، دلربایی می کرد.

برنده این انتقال: منچستریونایتد

9-زلاتان ابراهیموویچ و ساموئل اتوئو+ 
35 میلیون پوند پرداختی بارسلونا :

پپ گواردیولا، همواره بسیار تیزهوش و متفکر 
مرتکب  او  انتقال،  این  در  اما  می کند  عمل 
آن  فوتبال دوستان  همه  شد.  بزرگی  اشتباه 

دوره از معاوضه ساموئل اتوئو گلزن با زلاتان 
ابراهیموویچ سوئدی و پرداخت ۳۵ میلیون 
پوند اضافه از سوی کاتالان ها، متعجب شدند.

اما در سوی دیگر، اینتر ژوزه مورینیو توانست با 
حضور اتوئو، قهرمانی لیگ قهرمانان اروپا را به 
دست بیاورد. اما نکته جالب این قهرمانی اینتر، 
این بود که آن ها در نیمه نهایی توانستند تا در 
مقابل بارسلونا به پیروزی برسند و راهی فینال 
شوند. پس از آن، ابراهیموویچ و گواردیولا به 
مشکل خوردند و این ستاره سوئدی پس از 

تنها 29 بازی از جمع کاتالان ها جدا شد.
برنده این انتقال: اینترمیلان

8-فابیوکاناوارو و فابین کارینی:
در سال 2۰۰۴، اینتر در یک اشتباه بزرگ، 
فابیو کاناوارو را در ازای فابیو کارینی، دروازه 
بان اروگوئه ای، معاوضه کرد. فابیو کاناوارو در 
ستون  یک  به  تبدیل  بعدی،  سال  دو  طی 
دفاعی در یوونتوس شد، بهترین بازیکن جهان 
شد و در جام جهانی 2۰۰6، با ایتالیا قهرمان 
جام جهانی شد. این مدافع ایتالیایی  پیش از 
ماجرای کالچوپولی و سقوط یوونتوس به سری 

بی به رئال مادرید پیوست.

برخلاف  اروگوئه ای،  بان  دروازه  فرجام  اما 
کاناوارو رقم خورد. او در تیم اول اینترمیلان 
تنها ۴ بازی را انجام داد و در دوره سه ساله 
قراردادش با اینتر، بیشتر به صورت قرضی به 

تیم های دیگر قرض داده می شد. 
برنده این انتقال: یوونتوس

7-روبرتو کارلوس و ایوان زامورانو+ یک 
میلیون پوند پرداختی اینتر:

ستاره شیلیایی سابق خط حمله کهکشانی ها، 
یکی از بهترین مهاجمین وقت فوتبال اروپا 
بود و با 28 گل در ۳8 بازی در سال ۱99۵، 
عنوان  کسب  به  شایانی  کمک  توانست 
اما  کند،  کهکشانی ها  برای  لالیگا  قهرمانی 
ایوان مخوف، پس از اوج گرفتن رائول گونزالز، 
اسطوره خط آتش رئالی ها مجبور به ترک 
باشگاه شد و با روبرتو کارلوس از اینتری که 
هدایتش در آن زمان به دست روی هاجسون 

بود، معاوضه شد.
مدافع چپ برزیلی، توانست با آمدن به جمع 
کهکشانی ها، خود را به عنوان یکی از بهترین 
مدافعان چپ جهان مطرح کند. درست است که 
ایوان زامورانو نیز عملکرد بدی در جمع افعی ها 

نداشت اما او بیشتر به خاطر شماره پیراهن 
خاص خود که 8+۱ بود، شناخته می شود!

برنده این انتقال: رئال مادرید

6-فرانچسکو کوکو و کلارنس سیدورف:
شاید انتقال مذکور اتوئو به اینتر، یکی از معدود 
تجربه های موفق اینترمیلان در زمینه معاوضه 
بود. در سال 2۰۰2، افعی ها به ستاره هلندی 
لیگ  دو  زمان،  آن  تا  بود  توانسته  که  خود 
قهرمانان اروپا را کسب کند، اجازه دادند تا در 
ازای فرانچسکو کوکو، مدافع وقت آث میلان، 
میلان،  شهر  قرمز های  و  مشکی  جمع  به 
بپیوندد. کوکو، برای مدت اندکی، افتخار این را 
داشت که نام جانشینی پائولو مالدینی، مدافع 
اسطوره ای میلانی ها را یدک بکشد اما او اسیر 
شایعات شد و به همین دلیل، در سن ۳۰ 

سالگی از فوتبال خداحافظی کرد.
سیدورف توانست دو قهرمانی لیگ قهرمانان 
اروپا دیگر و دو قهرمانی سری آ را با روسونری، 
به دست بیاورد. شایعاتی برای وارد شدن کوکو 

به عرصه ایجنتی، وجود دارد.
برنده این انتقال: آث میلان

مترجم: محمد مهدی موسی پور

کلوپ: لیورپول هیچگاه به رقبا 
بازیکن نمی فروشد

یورگن کلوپ، سرمربی لیورپول تاکید کرد که او هیچگاه 
بازیکنانش را به رقیبان مستقیم نخواهد فروخت.

انتظار می رود به زودی معاوضه سانچس و مخیتاریان بین 
دو تیم آرسنال و یونایتد رسمی شود. این انتقال می تواند 
کمک زیادی به یونایتد کند و آنها مخیتاریان که در این 
فصل بیشتر نیمکت نشین بوده را با ستاره آرسنال معاوضه 
نمی دهد  اجازه  که  شد  مدعی  کلوپ  حال  می کنند. 
بازیکنانش راهی تیم دیگری شوند. او گفت:»هیچ بازیکنی 
از لیورپول اجازه نخواهد داشت تیم ما را ترک کند و نه فقط 
به خاطر اینکه ما اینطور می گوییم، بلکه به خاطر تعهدش به 
باشگاه. هیچ بازیکنی تیم ما را به مقصد یک تیم لیگ برتری 
ترک نمی کند. من از این بابت مطمئن هستم. به نظرم 
غیرممکن است. هیچ بازیکنی از تیم ما در نیم فصل به تیم 
رقیب نخواهد رفت. اصلا نمی توانم این شرایط را درک کنم.«

کلوپ سپس درباره شرایط تیمش گفت:»من تعهد بازیکنان 
را اینگونه می بینم. اینگونه نیست که ما مثلا ۱۰ سال کنار 
هم بوده باشیم. به نظرم مسیر حرکت تیم درست است و رو 
به پیشرفت. می دانم هنوز بی نقص نیستیم ولی اوضاع خوب 
است و ما در حال حاضر جزو تیم های برتر لیگ قرار داریم.«

گواردیولا: با 10 پیروزی دیگر 
قهرمان لیگ خواهیم شد

است که  معتقد  پپ گواردیولا، سرمربی منچسترسیتی 
تیمش در صورتی که ۱۰ پیروزی در لیگ برتر کسب کند، 

قهرمانی خود را مسجل خواهد کرد.
 ۱2 امتیاز  اختلاف  نیوکاسل  شکست  با  پپ  شاگردان 
امتیازی خود با یونایتد را حفظ کردند. حالا در ۱۴ بازی 
پایانی، تیم گواردیولا به ۳۰ امتیاز نیاز دارد تا قهرمانی خود 

را قطعی کند و حالا پپ نیز بر این موضوع تاکید کرد.
او گفت:»پس از شکست مقابل لیورپول، شک و شبهه ها 
در مورد تیم ما بالا گرفت و اینکه ما چگونه به این شکست 
واکنش نشان خواهیم داد، اینکه اگر دو بازی پیاپی پیروز 
نشویم چه خواهد شد. ما به ۱۰ پیروزی نیاز داریم تا قهرمان 
لیگ برتر شویم. سعی می کنیم بازی به بازی در این مرحله 
پیش برویم. ب طور کلی هیچ مشکلی نیست و در شرایط 
خوبی به سر می بریم.«. پپ درباره احتمال خرید مهاجم 
خرید.  نخواهیم  جدیدی  مهاجم  گفت:»ما  تیمش  برای 
آگوئرو را داریم و تا چند هفته دیگر ژسوس نیز به تیم ما 
اضافه خواهد شد. از عملکرد آگوئرو خیلی راضی هستیم. 
قبل از گل اولش )مقابل نیوکاسل(، حتی توپ را لمس 
نکرده بود. این توانایی بالای اوست. کلمه ای برای توصیفش 

پیدا نمی کنم. برایش خیلی خوشحالم.«

کونته: مشکلات موراتا در 
چلسی احمقانه اند

آلوارو موراتا که تابستان امسال از رئال به چلسی پیوست، 
روزهای پرفشاری را سپری می کند.

او با زدن گل های حساس و متوالی باعث شد تا رئالی 
ها خیلی زود حسرت از دست دادنش را بخورند ولی حالا 
شرایط موراتا متفاوت با ابتدای فصل است. او 6 بازی متوالی 
است که در گلزنی ناکام مانده و چند روز پیش در بازی با 

نوریچ هم از زمین اخراج شد.
او افزود:»این اولین فصل فوتبالی موراتا است. بله؛ اولین 
فصل واقعی او چرا که تا پیش از این، در هیچ تیمی مهاجم 
ثابت نبود و برای اولین بار هم است که با چنین مشکلات و 
هجمه ای از انتقادات مواجه شده است. او باید این فشار را 
مدیریت کند چرا که مشکلاتش احمقانه اند.مهم نیست او 
چقدر گل زده و یا در چند بازی گل نزده است. مهم تر از 
همه چیز، کمک به بازی تیمی است. موراتا نباید اعتماد به 
نفس خودش را از دست بدهد چون من، همی تیمی هایش 
و باشگاه به او و توانایی هایش ایمان داریم. او پیش از این 
در رئال و یوونتوس نیمکت نشین بود و با مشکلات کنونی 

بیگانه ولی حالا سعی کند بر مشکلاتش غلبه کند.«

1۰ معاوضه جالب در بازار نقل و انتقالات اروپا - 1

از » الماس سیاه« فرگوسن
 تا » اشتباه بزرگ« پپ

رئال مادرید 7 - 1 لاکرونیا

بازی تمرینی برای
 لیگ قهرمانان!

درخشش ستاره هلندی در دومین بازی لیگ 
ستارگان با پیراهن الغرافه با بی محلی رسانه 

های قطری روبرو شد.
وسلی اسنایدر یکی از دو خرید جنجالی زمستانی 
باشگاه الغرافه در دومین تجربه کاپیتانی این تیم 

مقابل ام صلال خوش درخشید تا جایی که هم 
گل زد هم نقشی غیرقابل انکار در برد پرگل و 
شیرین این تیم مقابل حریف سرشناس داشت 
اما در کمال تعجب این درخشش ستاره هلندی 
با بی محلی رسانه های امروز دوحه روبرو شد. 

از جمع روزنامه های منتشر شده در شهر دوحه 
و  اسنایدر تمجید  از وسلی  روزنامه  تنها یک 
تصاویر درخشش ستاره هلندی را روی جلد برد 
در حالی که سایر روزنامه ها هیچ اشاره ای به 

این درخشش نداشتند

بی محلی رسانه های قطر به درخشش اسنایدر

امروزه و در فوتبال نوین این روز ها، نسبت به دهه های گذشته معاوضه های بسیار کمی دیده می شود اما گفته هایی پیرامون معاوضه الکسیس سانچز و هنریک 
میخیتاریان و یا معاوضه نیمار و کریستیانو رونالدو و .... مطرح شده است. هرچند دومی بیشتر شبیه یک شایعه است اما اولی تقریبا در حال نهایی شدن است 
و به نظر می رسد که تا کمتر از 48 ساعت دیگر شاهد اعلام رسمی آن از سوی دو باشگاه منچستریونایتد و آرسنال باشیم. به همین بهانه، در دو قسمت به 10 

معاوضه تاریخی دنیای فوتبال به نقل از نشریه معتبر »فورفورتو« می پردازیم.

مهدی تیموری
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ایوانکوویچ:کامیابی نیا بزرگترین ضربه را به خودش زد
سرمربی پرسپولیس درباره اینکه آیا کمال کامیابی نیا را جریمه و از حضور در 

تمرینات محروم کرده است؟ گفت: خیر؛ کمال فقط مصدوم است. خودش بزرگترین ضربه 
را به خودش زده است؛ از پاداشی که از دست داد و همچنین تیم ملی چون آماده نیست. 
باشگاه هم او را جریمه می کند. این بازیکنان حرفه ای هستند و باید مراقب سلامت 

خودشان باشند. این بازیکن مالی جریمه می شود.

پورموسوی:دو روز حتی نمی توانستیم نفس بکشیم
پورموسوی درباره شرایط تیم فولاد بعد از لغو دیدار با پیکان به خاطر گرد و خاک 

اهواز، گفت: ما دو روز بلاتکلیف بودیم. این مسئله روی بازیکنان تاثیر منفی می گذارد و 
البته کسی هم در آن مقصر نیست. تیم پیکان هم همین شرایط را داشت و آنها هم روز 
گذشته با قطار به تهران برگشتند. در دو روز گذشته حتی امکان تنفس هم نبود ولی 

الان هوا بهتر شده است.

نوری: گلزنی ام را از استقلال شروع می کنم
محمدنوری بعد از مشکلاتی که در این فصل با تراکتورداشت در نیم فصل از این تیم 

جدا شد و به پارس جنوبی پیوست. نوری در این رابطه گفت:قبل از هرچیز می خواهم 
از تماشاگران شهر جم تشکر کنم که از وقتی آمدم حمایت زیادی از من انجام دادند و این 
انگیزه بالایی برایم به وجود آورده است و می خوام در اولین بازی خود برای پارس 

مقابل استقلال گلزنی کنم.

عمران زاده؛به جباری بی احترامی شد
عمران زاده در خصوص جدایی جباری از استقلال گفت: شک نکنید که به مجتبی 

جباری بی احترامی شده است. قهرمانی های زیاد استقلال با مجتبی جباری صورت گرفت 
اما این رفتار با او بسیار زشت و زننده بود. تعجب می کنم چرا اول با او قرارداد می بندند بعد 
به او اعلام می کنند مصدوم هستی، بعد به او می گویند در تمرین حضور پیدا نکن 

ولی او را به خاطر غیبت در تمرین جریمه می کنند.

توفیقی: نام دژاگه در لیست شفر نیست
پندار توفیقی در خصوص شایعاتی که پیرامون حضور اشکان دژاگه در استقلال مطرح 

شده است گفت: اشکان دژاگه بازیکن بزرگ و قابل احترامی است  و باشگاه استقلال به عنوان 
یک بازیکن ملی برای این بازیکن ارزش خاصی قائل است اما حقیقت ماجرا این است که نام این 
بازیکن اصلا در لیست آقای شفر قرار ندارد. و با شگاه استقلال طی روزهای آینده با یک 

بازیکن خارجی قرارداد امضاء خواهد کرد ولی نام او دژاگه نیست.

ماگات گزینه سرشناس خارجی برای هدایت طوفان زرد!
جلسه کمیته فنی باشگاه سپاهان برگزار شد و چند گزینه مد نظر کمیته فنی باشگاه 

سپاهان از جمله مربیان ایرانی می توان به ابراهیم زاده که سابقه خوبی در تیم های اصفهانی 
دارد اشاره کرد و همچنین الکساندر نوری مربی ایرانی که سابقه حضور در نیمکت وردربرمن 
آلمان را در کارنامه خود دارد در حال مذاکره هستند.شنیده می شود که ماگات سرمربی 

سرشناس آلمانی نیز جزء گزینه های خارجی مد نظر کمیته فنی سپاهان است.

اخبار داغ فوتبال

شاگردان برانکو به دنبال دَبل
ایستگاه  به  ایران  فوتبال  برتر  لیگ 
پایان  و  رسید  خود  یکم  بیست 
دیدارها  حساس ترین  در  هفته  این 
پرسپولیس در شهر قدس به مصاف 
پیکان خواهد رفت و در دیگر دیدار 
شاگردان شفر باید در ورزشگاه آزادی 

از پارس جنوبی جم میزبانی کنند.
پرسپولیس در این فصل از رقابت های 
لیگ برتر شرایط ایده آلی را پشت سر گذاشته و موفق شده است  
با کسب ۴۵ امتیاز در صدر جدول رده بندی قرار بگیرد و حالا 
شاگردان برانکو ایوانکوویچ امیدوار هستند که در این فصل هم 

بتوانند دومین قهرمانی پی درپی خود را جشن بگیرند.
عملکرد سرخ پوشان و رقبایش در این فصل و به خصوص هفته های 
گذشته، نشان داده این هدف برای آن ها در دسترس است. 6 هفته 
قبل یعنی در پایان هفته سیزدهم، فاصله پرسپولیس با تیم دوم 
جدول ۵ امتیاز بود. در این 6 هفته، پرسپولیس تقریباً هفته ای یک 
امتیاز این فاصله را بیشتر کرده و به ۱۱ امتیاز رسانده. مسیری 
که ادامه آن، رویای قهرمانی پیش از عید نوروز را عملی می کند. 
پرسپولیس در حال حاضر به صورت مشترک با سپاهان، صاحب 
زودهنگام ترین قهرمانی تاریخ لیگ برتر است و این فصل، می تواند 
این رکورد را به شکل قابل توجهی ارتقا دهد و برای اولین بار، 
تکلیف قهرمانی را پیش از شروع سال جدید روشن کند. ولی باید 
به این نکته هم اشاره کرد پرسپولیس در این چند هفته اخیر در 
کسب امتیاز کامل ناکام بوده است.کسب دو تساوی در ورزشگاه 
آزادی مقابل نفت تهران و گسترش فولاد تبریز نشان می دهد 
شاگردان  برانکو ایوانکوویچ در مقابل تیم های دفاعی در به ثمر 
رساندن  گل ناکام بوده و در وقت های اضافی پایان بازی باعث شده 
تا این تیم به گل برسد. محرومیت پرسپولیس از دو پنجره نقل و 
انتقالات در آینده و به خصوص با آغاز جام باشگاه های آسیا برای 
این تیم مشکل ساز خواهد بود و پرسپولیس با رفتن مهدی طارمی 
در خط حمله به مشکل خواهد خورد. پرسپولیس در سه  دیدار 
آخرش هر چه زد به در بسته خورد در دیدار مقابل نفت تهران 
دست کم پنج، شش فرصت بالای 9۰ درصدی را به در و دیوار زد 
و همان ماجرا با ابعاد وسیع تر برابر مشکی پوشان هم بود که با گل 

دقایق پایانی علیپور پرسپولیس موفق به کسب سه امتیاز شد.
شاگردان برانکو در آخرین دیدار خود هم با مشکل گلزنی مواجه 
بودند  و در مقابل گسترش فولاد تبریز هم  متوقف شدند و حالا 
مدعی اصلی قهرمانی لیگ برتر با مشکل گلزنی مواجه شده است. 
در پایان باید به این نکته اشاره کرد برانکو مربی باهوشی است و 
به تازگی هم قرارداد خود را با سرخ پوشان تمدید کرده و باید دید 
سرمربی اسبق تیم ملی چه برنامه ای را برای دیدارهای حساس 

هفته های آتی اتخاذ خواهد کرد. 

یادداشت

نگاه اول

چهره خوب:
هومن افاضلی

تیم فوتبال نفت تهران در سه هفته 
اخیر خود با هدایت هومن افاضلی 
توانسته ۷ امتیاز کسب کند و تیم 
خود را به ادامه فصل و بقا در لیگ 

برتر امیدوار کند.
سرمربی نفت در این سه بازی نشان داده 

روی ساختار دفاعی تیمش حساسیت ویژه ای دارد و با ایجاد 
در تراکم در لایه های دفاعی خود گل زدن به نفت را به کار 
دشواری تبدیل کرده است. حالا به لطف یک سوم دفاعی نفتی 
ها که متشکل از بازیکنان بلند قامت، سرزن و دو مدافع دونده 
است با حمایت دو هافبک دفاعی کار را برای حریفان خود 
سخت کرده است و در مهاجمان این تیم هم از موقعیت های 

خود به خوبی استفاده می کنند.
چهره خوب این هفته دنیای هوادار هومن افاضلی است و 

امیدواریم این مربی با تجربه در ادامه فصل هم موفق باشد.

چهره بد:
کمال کامیابی نیا

چهره بد این هفته کمال کامیابی 
نیا است که با حرکتی غیر حرفه 

ای باعث مصدومیت خود شد.
هفته گذشته برانکو از شاگردان 

رفع  برای  بود  خواسته  خود 
استخر  راهی  تمرین  از  بعد  خستگی 

و سونا شوند؛ اما به یک باره خبردار می شود که کمال 
کامیابی نیا در استخر دچار مصدومیت شدید کتف شده و 
به بیمارستان انتقال پیدا کرده است. سرمربی پرسپولیس 
برای اینکه چرایی این موضوع را بفهمد، سخت پیگیر این 
قضیه می شود. برخی همبازیان کامیابی نیا شیرجه زدن 
از تخته شیرجه را دلیل مصدومیت کمال عنوان کردند که 
برانکو را قانع نکرد و او به شدت از اینکه چرا هافبک ملی 
پوش تیمش چنین اقدام آماتوری را انجام داده و هم به 

خودش و هم به پرسپولیس ضربه زد شاکی شد.

 چهره زشت:
علی اکبر طاهری

در این شماره هم! تا وقتی تکلیف 
مشکلات  و  ها  پول  پرسپولیس، 
این تیم پرهوادار در زمان مدیریت 

»علی اکبر طاهری« مشخص نشود 
چهره ی زشت ما او خواهد بود.عادل 

فردوسی پور که سالهاست بر تارک برنامه 
سازی ورزشی کشور تکیه زده در برنامه نود هفته ی گذشته 
که یکی از جنجالی ترین نودهای سال هم لقب گرفت؛ پس از 
دعوت های مکرر از علی اکبر طاهری و دست رد او به عادل و 
همکارانش بالاخره توانستند او را میهمان تلفنی برنامه کنند. 
علی اکبر طاهری بیش از هرچیزی در آن مدت کوتاه سخت 
به فرافکنی - از گیر دادن به نگاه های پراکنده به این طرف و 
آن طرف عادل! - مشغول بود و در نهایت تنها از کوره در رفتن 
پاسخ محرک های حسی اش مقابل تیزهوشی ذاتی مجری 
برنامه نود بود! بیچاره میلیون ها پرسپولیسی که این وسط 

نظاره گر هیاهوها برای ... بودند!

هفته بیستم لیگ دسته اول :

رستگاری شاگردان لطیفی 
در وقت اضافه

یک  بر  برتری  با  البرز  اکُسین  فوتبال  تیم 
کسب  ضمن  تبریز  شهرداری  مقابل  صفر 
اولین پیروزی در نیم فصل دوم بار دیگر به 
جمع ۵ تیم بالای جدول لیگ یک فوتبال 

ایران بازگشت.
به گزارش دنیای هوادار، در چارچوب هفته 
فوتبال  اول  دسته  لیگ  رقابت های  بیستم 
کشور عصر دیروز یکشنبه ) یکم بهمن ماه ( و 
از ساعت ۱۴ دو تیم اکُسین البرز و شهرداری 
تبریز در ورزشگاه انقلاب کرج به مصاف هم 
لطیفی  علی  شاگردان  درنهایت  که  رفتند 
موفق شدند با گل دقایق پایانی شفیعی  از 

سد حریف خود عبور کنند.

فوتبال  خانگی  بازی  این  در  که  اکُسین 
هجومی را به نمایش گذاشت در دقیقه 9۳ 
صاحب یک ضربه کاشته شد که این ضربه 
کاشته را شاهین شفیعی به زیبایی به طاق 
بازی  این  برنده  اکُسین  تا  دوخت  دروازه 
حساس بشود. این گل آن قدر برای بازیکنان 
و کادر فنی این تیم هیجان انگیز بود که علی 
لطیفی در فاصله ای دور با نیمکت با یکی 
از بازیکنان ذخیره به شادی پرداخت و این 
شادی و خروج از منطقه فنی با حکم داور و 
اخراج مواجه شد. جالب اینکه لطیفی در جام 
حذفی در بازی سایپا شادی مشابه ای داشت 

که آن شادی نیز با اخراجش همراه بود.

تیم فوتبال اکُسین در هفته نوزدهم مسابقات 
در دیداری خارج از خانه مقابل تیم ملوان تن 
به شکست یک  بر صفر داد، شکستی که این 
تیم را تا رده هشتم جدول تنزل داد ولی این 
پیروزی باعث شد شاگردان لطیفی  به رده 

پنجم جدول رده بندی بازگردد.
جدید  فصل  در  البرز  اکُسین  فوتبال  تیم 
با مربیگری علی لطیفی بازیکن سابق تیم 
استقلال وارد لیگ دسته اول فوتبال کشور 

معروف به آزادگان شد و در این چند وقت 
نتایج به نسبت مناسبی را نیز کسب کرد 
و در انتهای نیم فصل اول در سکوی ششم 
عدم  لطیفی  البته  گرفت؛  قرار  مسابقات 
نتیجه گیری مناسب تر را در عدم آماده سازی 
اول فصل و داوری های بد می داند و بارها این 
موضوع را نیز اعلام کرده است و باید دید 
نماینده فوتبال البرز در اداره این رقابت ها چه 

نتایجی را کسب خواهد کرد.

باهدف  را  فصل  که  ها  اکُسینی 
صعود به لیگ برتر آغاز کرده اند و در 
نیم فصل نخست نیز نتایج خوبی را 
به دست آورده بودند حال با شروع 
برگشت  دور  در  و  دوم  نیم فصل 
رقابت ها کار نسبتاً سخت تری را در 
راه رسیدن به هدف خود در پیش 
دارند اما مسئولان این تیم با جذب 
چند بازیکن جوان و تأثیرگذار سعی 
کرده اند نقاط ضعف خود را پوشش 

دهند تا از سایر تیم های مدعی عقب 
نمانند.

رضا فیروز زاده ، محمد پورمحمد،رضا 
درویشی ،علی امیری و علی هزامی 
به  که  بودند  بازیکن جدیدی  پنج 

عضویت تیم اکُسین البرز درآمدند.
بهترین  امیری  علی  دراین بین 
مهاجم اکُسین در لیگ دسته دوم 
با عقد  و نیم فصل اول صبای قم 
قراردادی به اکُسین البرز پیوست 

و مجدداً شاگرد علی لطیفی شد 
و این انتظار می رود که این مهاجم 
فصل  ادامه  در  بتواند  باتجربه 
داشته  ای  قابل توجه  درخشش 
اکُسین  که  مهاجمی  دیگر  باشد. 
توانست در نقل و انتقالات نیم فصل 
از  یکی  هزامی  علی  کند  جذب 
بهترین بازیکنان تیم ملی نوجوانان 
بود  جهانی  رقابت های  در  ایران 
پوشان  قناری  به  قراردادی  با  که 

اکُسین البرز پیوست.
این بازیکن جوان که مورد توجه چند 
باشگاه اروپایی ازجمله اسپورتینگ 

 ، پرتغال  ویسنته  ژیل  و  لیسبون 
آمیانس و لیل فرانسه  قرار داشت 
تصمیم گرفت در نهایت شاگرد علی 
لطیفی شود. رضا درویشی هافبک 
سابق گل گهرسیرجان ، رضا فیروز 
زاده کاپیتان سابق برق جدید شیراز 
شده  جذب  بازیکنان  دیگر  از  هم 
اکُسین در نیم فصل بود. در نهایت 
محمد پورمحمد، که در فصل 96-

9۵ عنوان با اخلاق ترین فوتبالیست 
ایران را به خود اختصاص داد، با عقد 
اکُسین  تیم  عضویت  به  قراردادی 
البرز در آمد.پورمحمد سابقه حضور 

و  آبادان  نفت  صنعت  تیم  های  در 
ماشین سازی را در کارنامه ورزشی 

خود داشته است.
در این میان یکی از بازیکنان با ارزش 
اکُسین البرز در نیم فصل اول آرمان 
باشگاه  موافقت  با  بود که  رمضانی 
اکُسین به مدت سه سال به عضویت 
شاگردان علی دایی در باشگاه سایپا 
،محمود  یعقوبی  حافظ  آمد.  در 
مطلق زاده، پوریا غفرانی و محمد 
خزائی هم دیگر بازیکنانی بودند که 
با دریافت رضایت نامه خود از جمع 

قناری پوشان خارج شدند.

 
 

سرمربی پیشین تیم تراکتورسازی پس از برکناری از 
سمتش، صحبت هایی را با هواداران این تیم انجام داد.

یحیی گل محمدی که از سرمربیگری تیم تراکتورسازی 
برکنار شده و جای خود را به ارتورول سالام داده است، 
صحبت هایی را درباره جدایی از تراکتورسازی و دوران 

حضورش در تبریز انجام داد که در زیر می آید:

 از دست دادن 11 بازیکن فصل قبل
بدون تردید هدف من کمک به تراکتورسازی و کسب 
نتایجی در شأن هواداران پرشور این باشگاه بود. بنده در 
شرایطی مسئولیت را قبول کردم که با حکم فیفا محروم 
از جذب بازیکن بودیم. به اتفاق مسئولان باشگاه روی 
جذب سه بازیکن آزاد فیفایی هم با توجه به کمبودها در 
برخی پست ها حساب ویژه باز کرده بودیم که متأسفانه 
فیفا موافقت نکرد و اتفاقاً از همین پست ها هم خیلی 
لطمه دیدیم. شش بازیکن هم جدا شدند که البته دو 
نفرشان در لیست من نبودند و برخی هم بنا به دلایلی 
دیگر رفتند. در این شرایط دو بازیکن را با مصدومیت 
طولانی مدت و چند بازیکن را با آسیب دیدگی مقطعی 
نداشتیم. این طور شد که در مجموع در هر بازی حداقل 
۱۰، ۱۱ بازیکن فیکس و بزرگسال فصل قبل را در اختیار 
نداشتیم. هر یک از این کمبودها در نتایج و امتیازگیری ها 
تأثیر بسیاری داشت. ففط به عنوان یک مشکل اساسی و 
نمونه بگویم، ما در فاز دفاع از شش پست، پنج بازیکن 
فیکس سال گذشته را نداشتیم. این ها مواردی بود که 

مشکلات بسیاری را برای ما ایجاد کرد.

با جوان ها تاریخ ساز شدیم
ما برای پرکردن جای خالی جداشده ها و مصدومان روی 
به جوان گرایی آوردیم. طبق آمار موجود ۴۰ درصد دقایق 
بازی نیم فصل اول تراکتورسازی به نفراتی اختصاص یافت 
که پنج نفرشان سابقه بازی در لیگ یک را هم نداشتند 
و پنج نفرشان هم جمعاً در لیگ برتر سابقه ۳۰۰ دقیقه 
بازی را داشتند. این ۱۰ بازیکن شدند نفرات فیکس 
و ذخیره ما و ۴۰ درصد دقایق بازی ما به آنها رسید. 
این اتفاق در تاریخ لیگ حرفه ای بی سابقه است. بنده 

افتخار می کنم این جوان ها از این پس عصای دست 
مربیان خواهند بود و خواهید دید که اغلب آن ها 

بازی  تراکتورسازی  برای  سال ها  می توانند 
کنند و به سرمایه های گران قدری برای این 

باشگاه بزرگ و پرطرفدار تبدیل می شوند.

همدلی  با  نکنید،  توجه  شایعات  به   
روزهای خوب در راه است

و  حرف  برخی  بگویم   باید 
حدیث هایی متأسفانه پیرامون 
کم کاری بعضی از بازیکنان به 
به عنوان  آمد که من  وجود 
آنها  همه  تیم  سرمربی 
تأکید  و  کرده  تکذیب  را 
با  بازیکنان  همه  می کنم 
و  کردند  توان تلاش  تمام 

اینجا از همه آن ها تشکر می کنم. نفرات خوبی هم با 
تلاش ما و مدیریت باشگاه جذب شده اند که منجر به 
تقویت تیم شده و ان شاءالله با درایت کادر جدید، باشگاه، 
بازیکنان و حمایت هواداران و پیشکسوتان روزهای خوب 

در راه خواهد بود.

 دغدغه ما و مدیریت سربلندی تراکتور بود و 
هست

از  که  بزنم  یا حرفی  فریب دهم  را  ندارم خودم  عادت 
حقیقت به دور باشد. بله، بین من و باشگاه سوءتفاهم ها 
و کدورت هایی به وجود آمد. نمی خواهم وارد این مباحث 
شوم، چون این مسائل کمکی به تیم نمی کند و اتفاقاً 
منجر به بروز حواشی هم می شود. شاید همین الان هم 
سوءتفاهم ها که ناشی از اختلاف نظر ها بود بین ما فاصله 
انداخته باشد، اما فارغ از این مسائل ما دست در دست 
باشگاه و هواداران و بازیکنان تلاش کردیم که بر این بحران 
فیفایی و بدشانسی ها غلبه کنیم. اتفاقاً همدلی خوبی هم 
وجود داشت، چون دغدغه ما و مدیریت سربلندی تیم بود.
 در مجموع شخصاً از مدیریت باشگاه هم تشکر می کنم 
که از ابتدای فصل همکاری خوبی داشتند. با این وجود 
متأسفانه نتوانستیم به همکاری دوجانبه ادامه بدهیم. 
در  تیم  شرایط  به  توجه  با  هم  آمده  پیش  اختلافات 
حوزه کار پیش آمد، اما تردیدی نیست دغدغه هر دوی 
ما موفقیت تیم بود. متاسفانه شرایط به گونه ای پیش 
رفت که این همکاری به جدایی انجامید. برای مجموعه 
مدیریتی باشگاه و اعضای محترم هیئت مدیره آرزوی 
توفیق دارم، چون موفقیت آنها را موفقیت تراکتورسازی 

و شادی و سربلندی هواداران میلیونی این تیم می دانم.

 مربی جدید حمایت شود موفق خواهد شد
باید بگویم بنده و آقای آجورلو در کنار خانواده بزرگ 
بردیم.  پیش  را  خود  اهداف  از  بخشی  تراکتورسازی 
ان شاءالله باشگاه و خانواده بزرگ تراکتورسازی از مربی 
جدید و همکارانش حمایت همه جانبه ای خواهند داشت 

تا مابقی اهداف هم حاصل شود.

 تراکتورسازی در قلب من می ماند
در پایان باید بگویم همان طور که بعد از جدایی 
بروز  از  به منظور جلوگیری  تیم ها  از همه 
نزدم،  حرفی  موفقیت  آرزوی  جز  حواشی 
آرزوی  جز  قطعاً  هم  تراکتورسازی  درباره 
حرفی  هواداران  و  تیم  موفقیت  سربلندی، 
باز هم می گویم، اگر  از من نخواهید شنید. 
به  را  ما  دیدند  قصوری  عزیز  هواداران 
بزرگی خود ببخشند. آنها بدانند 
تراکتورسازی به عنوان یک آذری 
کوچک  عضوی  و  زبان  ترک  و 
محبوب  تیم  بزرگ  خانواده  از 
آذربایجان تراکتورسازی همیشه 
برای  و  در قلب من می ماند 
آرزو  را  بهترین ها  تیم  این 

می کنم.

 گل محمدی: عادت ندارم خودم را فریب بدهم

هومن ناظمی

بین من و باشگاه کدورت هایی به وجود آمد

   گزارشی از وضعیت نقل و انتقالات باشگاه اکُسین البرز     

رمضانی رفت؛ امیری آمد
 نماینده فوتبال البرز با جذب پنج بازیکن جدید در نیم فصل رقابت های لیگ آزادگان   امیدوار 

است بتواند یکی از تیمهای صعود کننده به لیگ برتر باشد.

کی روش - برانکو، فراتر از صلح

برنامه  از  تمجید  به  پرسپولیس  فوتبال  تیم  سرمربی 
ریکاوری تیم ملی پرداخته است.

خود  اظهارات  آخرین  در  پرسپولیس  فوتبال  تیم  سرمربی 
درباره تمرینات ریکاوری تیم ملی، نظرات بسیار مثبتی داشته 
و این تمرینات را در سطح جهانی قلمداد کرده است. اگر به 
سابقه رفتارهای برانکو و کی روش و حرف هایی که درباره 
یکدیگر زده اند رجوع کنیم، در می یابیم که این صحبت 
های او فراتر از تعریف و تمجید معمولی از تمرینات کادر کی 

روش است.
تاثیر بسزایی  این دو سرمربی خارجی و مطرح که هر یک 
در عملکرد تیم های خود در سال های اخیر گذاشته اند، در 
مقاطع مختلفی با هم اختلاف نظر داشته اند. عمده اختلافات 
آنها هم در زمان هایی پیش آمده که تیم ملی یک برنامه خاص 

اعم از اردو یا بازی دوستانه برای بازیکنان در نظر گرفته بود.
پرتغالی  و  کروات  مربی  این 2  روابط  است  مدتی  اخیرا  اما 
زمانی که کارلوس  اوایل  ندارد. در  تیرگی گذشته  از  نشانی 
کی روش موضوع برنامه ریکاوری خاص برای بازیکنان ملی 
پوش شاغل در لیگ ایران را مطرح کرد، همه تصور می کردند 
اولین مخالف سرسخت این برنامه عجیب، بدون شک برانکو 
در صف  تنها  نه  کروات  مرد  این  اما  بود.  ایوانکوویچ خواهد 
منتقدان این سیستم جای نگرفت، که در قامت یک حامی، از 
تصمیم کادر فنی تیم ملی پشتیبانی کرد. او حتی با اعلام اینکه 
مربی بدنسازش را برای یادگیری به این تمرینات ریکاوری می 

فرستد، اوج حمایت را از کارلوس کی روش نشان داد.
برانکو در هفته های اخیر چندبار تاکید کرده که هرگونه کمکی 
بتواند به تیم ملی ایران می کند و این را وظیفه خود می داند. 
امروز هم سرمربی پرسپولیس با جهانی خواندن سطح تمرینات 
ریکاوری کی روش، نشان داد که می خواهد تمام خاطرات 
اختلاف در زمان های گذشته را به فراموشی بسپارد و در ذهن 
هواداران فوتبال ایران اینطور جا بیندازد که پرهوادارترین تیم 
ایران و بهترین تیم ۳ سال اخیر لیگ، در آستانه رقابت های 
جام جهانی هیچ مشکلی با کادر فنی تیم ملی ندارد و کاملا در 

راستای برنامه های این تیم، کمک خواهد کرد.

جدید  سرمربی  ساغلام 
تمام  گفت:  تبریز  تراکتورسازی 
تراکتور  موفقیت   برای  را  تلاشم 
انجام میدهم حال باید وارد دوران 

این  جمعه  روز  شویم.  پرتلاطمی 
دوره ما آغاز می شود و ۳ ماه طول 
خواهد کشید که در این ۳ ماه ۱6 
بازی خواهیم داشت. باید از روزهای 

پرفرازونشیبی عبور کنیم.
و امیدوارم با تکیه بر بازیکنان جوان 
دیدارهای  در  بتوانیم  تجربه  با  و 

پیش رو موفق باشیم.

ساغلام  : باید از روزهای پرفرازونشیبی عبور کنیم
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فرهنگ

پخش  شاهد  روزها  این 
از  یکی  از  قسمت  شش 
سال  های  سریال  بهترین 
تلویزیونی  در   2۰۱۷
اینترنتی آیو هستیم. سریال 
که  ندیمه«  »سرگذشت 
داستان آن در  آینده و در 
می  آمریکا  در  انقلابی  پی 
گذرد، توسط بروس میلر و با اقتباسی کاملا وفادارانه 
به رمان »سرگذشت ندیمه« نوشته مارگارت آتوود 
تهیه، نوشته و توسط چند کارگردان به تصویر درآمده 

است.
پخش فصل اول این سریال که شامل ده قسمت است 
و تمامی رمان »سرگذشت ندیمه« را در بر می گیرد، 
در سال 2۰۱۷ از کانال هولو به پایان رسیده و آیو تا به 
حال شش قسمت از این سریال را با دوبله ای ماندگار 

روانه تلویزیون اینترنتی خود کرده است.
تلویزیونی اینترنتی آیو که نزدیک به دو سال است 
فعالیت خود را آغاز کرده، سعی دارد تا به یکی از 
بهترین IPTV های ایران و حتی خاورمیانه تبدیل 
شود. انتخاب سریال »سرگذشت ندیمه« توسط آیو 
های  فصل  خاطر  به  فراوان  های  ممیزی  وجود  با 
اروتیک، جای تحسین دارد و نشان می دهد که آیو 

می خواهد متفاوت و برتر باشد.
در پادآرمان شهری که پس از ترور رئیس جمهور 
آمریکا و به گلوله بستن اعضای کنگره توسط یک 
گروه تمامیت خواه مسیحی به وجود آمد، قوانین 
جدیدی وضع شد که در پی آن زن ها در طبقات 
مختلف دسته بندی شدند و هیچ حقی برای آنها در 
نظر گرفته نشد. در اوضاع جدید، یک زن که همسر 
و دختر هشت ساله اش را از دست داده مجبور می 
شود به عنوان ندیمه در خدمت خانواده فرمانده این 
پادآرمان شهر قرار گرفته و برایشان فرزند به دنیا 

بیاورد.
الکسیس  داود،  ان  فاینس،  جوزف  موس،  الیزابت 
سمیرا  مینگلا،  مکس  استراهافسکی،  ایوان  بلدل، 
وایلی بازیگران اصلی این سریال هستند که نازنین 
یاری )موس(، منوچهر زنده دل )فاینس( فریبا رمضان 
پور )استراهافسکی(، معصومه آقاجانی )داود(، حامد 
عزیزی )مینگلا(و مریم جلیلی )بلدل( به جای آنها 

صحبت کرده اند.
در قسمت اول شاهد چهار بخش روایت در زمان های 
مختلف هستیم که ممکن است در شروع تا حدودی 

بیننده را گمراه کند:
بخش اول: فرار و دستگیری جوون

بخش دوم: زمان حال )شروع به کار جوون به عنوان 
ندیمه در خانه فرمانده با نام جدید »آفرد«(

بخش سوم: فلاش بگ )پس از دستگیری و معرفی 
»مرکز  غریب  و  عجیب  قوانین  و  آور  رعب  فضای 

قرمز«(
از کودتا و معرفی  بخش چهارم: فلاش بگ )قبل 

رابطه جوون و مویرا و لوک(
این شکل روایت با گفتار متن شخصت اصلی )آفرد( 
)الیزابت موس( همراه است و تقریبا 9۵ درصد اتفاقات 
از دید آفرد روایت می شوند. اطلاعات، به فراخور نیاز 
داستان تا پایان قسمت ششم در چهار بخش فوق و 
به صورت کاملا ذره ذره و قطره چکانی ارائه می شود.

در شش قسمت نخست، بار اصلی فضاسازی رعب آور 
بر عهده موسیقی آدام تیلور و حرکت های ترکیبی 
دوربین است. یک مرد، یک زن و یک دختر هشت 
ساله حین فرار از مرز، اتومبیل شان در جاده متوقف 
می شود. مرد، زن و دخترش را راهی جنگل می کند 
که به فرار ادامه دهند و خودش می ماند. با زن و دختر 
همراه می شویم و با شنیدن صدای گلوله، زن متوجه 
می شود که همسرش کشته شده است. دقایقی بعد 
هم زن و دختر دستگیر می شوند. دختر از زن جدا 

شده و زن به جایی برده می شود.
زن که اسم اصلی اش »جوون« است با اسم جدید 
»آفرد« که ترکیبی است از واژه »آف« به اضافه اسم 
خانه  در  ندیمه  عنوان  به  »فرد«،  خانه  مرد  اصلی 
فرمانده مشغول به کار می شود. همسر اصلی فرمانده 
نابارور و وظیفه اصلی آفرد، فرزندآوری برای فرمانده 

است. یک مارتا )خدمتکار زن( به نام ریتا و یک راننده 
به نام نیک که در گاراژ می خوابد، در این خانه زندگی 

می کنند.
مخاطب با آفرد همراه می شود تا تجربه یک زندگی 

اجباری و هراسناک را از سر بگذراند.
استفاده از رنگ های سرد در طراحی صحنه های 
داخلی و خارجی، به فضای دافعه برانگیز و وحشتناک 

پادآرمان شهر کمک کرده است.
وظیفه اصلی ندیمه ها، باردار شدن است و آنها در 
شهر فقط حق خرید دارند آن هم در گروه های دو 
نفره. در جای جای شهر مامورها با اسلحه دیده می 
شوند و جسد بیجان مجرمان بر دیواره های شهر با 
طنابی آویزان شده اند تا درس عبرتی برای شهروندان 

باشند.
کارگردانان و به خصوص رید مورانو که سه قسمت 
اول را کارگردانی کرده در خلق این فضا نقش تعیین 
کننده ای داشته اند. نماهای بسته و تاکید روی چهره 
انگیزش،  حیرت  بازی  با  موس  الیزابت  مستاصل 
مخاطب را با او همراه می کند تا پا به پایش، این 
فضای رعب آور را تجربه کرده و برای فرار فکر چاره 

باشد.
یک فصل به شدت نفس گیر و به لحاظ اجرا، معرکه 
آن  از  است  که حیف  دارد  وجود  قسمت سوم  در 

صحبت نشود. آف گلن به جرم ارتباط نامشروع با 
یک مارتا دستگیر شده به دلیل بارور بودن، محکوم به 
رستگاری )زنده ماندن و زندگی به عنوان ندیمه( شده 
و لطف دولت شامل حال مارتا می شود. یعنی مرگ. 
آف گلن و مارتا را در حالی که دهان و دستان هر دو 
بسته است، سوار یک ون می کنند. در حالی که هر 
دو می دانند قرار است چه اتفاقی بیفتد )و مخاطب 
یک قدم عقب تر از آنهاست(، به جایی می روند. این 
پلان سکانس کوتاه، بشدت تاثیرگذار و  وحشتناک 
است که دیدن هر باره اش، مو به تن را سیخ می 
کند: دوربین در داخل ون، آف گلن و مارتا را در کادر 
دارد. ون دنده عقب می گیرد و متوقف می شود. در 
باز می شود. مامورها مارتا را از ون پیاده می کنند و او 
را به سمت طناب اعدام می برند. ما همچنان از دید 
دوربین همراه با آف گلن شاهد این صحنه هستیم. 
مامورها طناب را به گردن مارتا محکم می کنند و با 
یک دستور، جرثقیل مارتا را به بالا می کشد. مارتا تقلا 
می کند اما بلافاصه می میرد. دوربین همچنان در ون 
است و آف گلن شاهد این ماجراست. ون حرکت می 
کند و ما از صحنه اعدام دور می شویم. این فصل 
آنقدر سریع به پایان می رسد که مخاطب همراه با 

آف گلن حتی فرصت فریاد زدن هم پیدا نمی کند.
دکوپاژ ساده اما بشدت تاثیرگذار و اجرای حیرت انگیر 

این پلان سکانس کوتاه، یکی از بیادماندنی ترین فصل 
های این سریال را تا پایان قسمت ششم رقم زده است.
البته سریال از این دست فصل های معرکه کم ندارد. 
به عنوان نمونه، آفرد که سیزده روز را به خاطر عدم 
باروری در اتاقش حبس بوده، به دلیل حال بدش 
در یک روز بارانی به مطب دکتر می برند. آفرد که 
این فضا، خوشحال است  از  به خاطر خارج شدن 
از خانه خارج می شود. دوربین از چهره او، آسمان 
و  را قاب می گیرد و در یک چرخش صد  بارانی 
هشتاد درجه ای بار دیگر به آفرد می رسد که زیر 
چتر همراه با راننده داخل ماشین می شود. این نما 
که تماما به صورت اسلوموشن فیلمبرداری شده با 
همراهی موسیقی شنیدنی و فضاساز آدام تیلور به 
لحاظ زیبایی شناسی و درآوردن حس و حال آفرد، 

بی نظیر است.
ممیزی های درست و به جا و در بخش هایی ناگزیر در 
سریالی که بحث اصلی اش »باروری« است، از طرف 
تلویزیون آیو، تحسین برانگیز و وسواس گردانندگان 
این تلویزیونی اینترنتی در نمایش آنچه که مخاطب 
نباید از دست بدهد، ستایش برانگیز است. امیدوارم 
همین روند در چهار قسمت باقی مانده حفظ شده 
و مخاطب با آسودگی خیال تماشای سریال دیدنی 

»سرگذشت ندیمه« را به پایان برساند.

نگاهی به سریال »سرگذشت ندیمه« 
برنده گلدن گلاب بهترین سریال سال 2۰1۷ و بهترین بازیگر زن

کارگردانان و به خصوص مورانو 
که سه قسمت اول سریال را 

کارگردانی کرده در خلق فضای 
مخوف نقش تعیین کننده ای 

داشته اند. نماهای بسته و تاکید 
روی چهره مستاصل الیزابت 

موس با بازی حیرت انگیزش، 
مخاطب را با او همراه می کند تا 
پا به پایش، این فضای رعب آور 

را تجربه کند

سرگذشت ندیمه مجموعه تلویزیونی آمریکایی است 
اثر  ندیمه،  سرگذشت  معروف  رمان  اساس  بر  که 
مارگارت اتوود، نویسنده کانادایی ساخته شده است. 
این مجموعه در ۱۰ قسمت در سال 2۰۱۷ از کانال 

هولو پخش شده است.
تهیه کننده: بروس میلر

کارگردانان: رید مورانو، مایک بارکر، فلوریا سیگیسموندی
بازیگران: الیزابت موس، جوزف فاینز، مکس مینگلا،      

الکسیز بلدل، آن داود، سمیرا  ایوان استراهافسکی،  
وایلی،  او.تی. فاگبنلی،  مدلین بروئر،  آماندا بروگل و ... 
ساخت فصل دوم این سریال تایید شده و بزودی وارد 

مرحله فیلمبرداری خواهد شد.

معرفی »سرگذشت ندیمه«؛ سریال برتر سال 2017

شکنجه در پادآرمان شهری مخوف

احمد شاهوند

خبر 

 معرفی هیأت داوران بخش مسابقه تبلیغات 
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی جشنواره فیلم 
فجر، در این دوره جشنواره، ابراهیم حقیقی )طراح و گرافیست(، 
و  )عکاس  صمدیان  سیف الله  گرافیست(،  و  )طراح  ذاکر  طاها 
مستندساز(، سپیده عبدالوهاب )تدوین گر( و میثم مولایی )سازنده 
تیزر و آنونس و تدوین گر( به قضاوت آثار بخش مسابقه تبلیغات 

سی و ششمین جشنواره فیلم فجر خواهند نشست.

تفاهم نامه  برپایی بخش »تجلی اراده 
ملی« توسط منطقه آزاد اروند

 امضا شد
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ستاد خبری جشنواره فیلم 
فجر، جلسه امضای تفاهم نامه بخش »تجلی اراده ملی« صبح 
امروز در ستاد برپایی جشنواره با حضور ابراهیم داروغه زاده دبیر 
جشنواره سی وششمین جشنواره فجر، همایون قنواتی مدیر کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی منطقه آزاد اروند و مهدی قربان پور مدیر 

بخش تجلی اراده ملی برگزار شد. 
کل  مدیر  و  دبیر جشنواره  میان  تفاهم نامه ای  جلسه،  این  در 
فرهنگ و ارشاد اسلامی منطقه آزاد اروند جهت برپایی بخش 

تجلی اراده ملی در آبادان و خرمشهر امضا شد. 
بر اساس این گزارش، معاونت فرهنگی، اجتماعی و گردشگری 
سازمان منطقه آزاد اروند  و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اروند بعد از پایان جشنواره فیلم فجر میزبان سینماگران و داوران 
بخش تجلی اراده ملی خواهد بود. این مراسم عصر سوم اسفند ماه 

در آبادان برگزار خواهد شد.

اختصاص ظرفیت جدید سینماهای 
مردمی در پی استقبال علاقه مندان

جشنواره  ششمین  و  سی  دبیرخانه  مدیر  سیمونیان  سیمون 
فیلم فجر در گفت وگو با ستاد خبری جشنواره فیلم فجر گفت: 
پیش  فروش بلیت  های مردمی از صبح روز شنبه ۳۰ دی ماه آغاز 
شد و با توجه به استقبال گسترده در روز اول بخش عمده بلیت ها 

به فروش رسید.
او افزود: بر اساس سهمیه بندی فروش بلیت ها، ۵ درصد برای 
صاحبان آثار و هنرمندان اختصاص داده شده بود که این سهمیه 

طی روزهای 28 و 29 دی ماه به فروش رفت.
مسئول پیش فروش بلیت های جشنواره گفت: 6۰ درصد برای 
پیش فروش مردمی از ۳۰ دی آغاز شده و تا 2 بهمن ادامه 

خواهد داشت.
به گفته سیمونیان، ۱۵ درصد سهمیه بلیت ها برای سازمان ها و 
نهادها اختصاص داده شده است که طی روزهای چهارم وپنجم 
بهمن ماه نمایندگان این تشکل ها، با مراجعه به پردیس سینمایی 
ملت محل پیش فروش بلیت ها، این سهمیه را برای کارمندان و 

پرسنل خود خریداری خواهند کرد.

عفت السادات حسینی - اجازه دهید این 
نوشتار را با این سؤال جدی از مسئولان و 
متولیان عرصه سینمای کشور آغاز کنیم. 
اگر از ابتدا تا انتهای تولید یک فیلم با نظارت 
و محصولی  می گیرد  امر صورت  مسئولان 
مجوز لازم را از وزارت فرهنگ  ارشاد دریافت 
موانع  با  اکران  در  دلیل  چه  به  می کند، 
مختلف روبرو می شود و مراحل رفع و رجوع 
این مشکلات گاه آنقدر به درازا می کشد و 
فیلم در پستوی هزار توی وزارت فرهنگ این 
کشور آنقدر می ماند که دیگر عوامل فیلم هم 
از آن به عنوان خاطره ای دور در کارنامه خود 
یاد می کنند. خاطره ای که هر بار یاد روزهای 
تلخ و شیرین  تولیدش می افتند تنها با همین 
ابهام روبرو می شوند که براستی چرا این راه 
پر نشیب و فراز را طی کردند آن هم طبق 
ضوابط فرهنگی و عرفی جمهوری اسلامی 
ایران ولی انگار فقط هزینه و زمانی صرف شد 
بدون این که فیلمی به گیشه یا اکران برسد؟ 
و آنان مانده اند در آغاز هزار راه نرفته. فیلم 
های بی شماری طی این سالیان به چنین 
سرنوشتی دچار شده اند. از »به رنگ ارغوان« 
ساخته ابراهیم حاتمی کیا گرفته تا »زادبوم« 
ابوالحسن داوودی و در آخر »بیدارشو آرزو« 

کیانوش عیاری.
فیلم سوزی در ایران اتفاق جدیدی نیست 
ولی این روزها واژه بسیار متداولی شده است 
که طرفداران و منتقدان خود را دارد. بعضی 
از  برخی  که  می دانند  مذمومی  واژه  را  آن 
سینماگرانی که مایل به مطرح شدن نام خود 
هستند تا فروش فیلم خویش را بالا ببرند از آن 
استفاده می کنند و برخی نیز که فیلم خوب یا 
قابل طرحی تهیه نکرده اند از آن به عنوان راه 
گریزی برای توجیه سرمایه ای که به فنا رفته 
است، بهره می برند. اما فارغ از این دو فرضیه، 
واقعا پدیده فیلم سوزی در سینمای ایران 
رخ داده است. همچنان نیز قربانی می گیرد، 
بدون این که واقعا دلیل موجه و مشخصی 
برای آن وجود داشته باشد.آخرین شاهد این 
ادعا  فیلم زادبوم »ابوالحسن داوودی« بود که 
باید از آن به تراژدی فیلم سوزی یاد کرد. 
داوودی از جمله فیلمسازانی است که نه تنها 
درد فیلم سوزی را با همه وجود حس کرده 
بلکه پس لرزه های آن را نیز در اکران زادبوم 
تجربه کرده است. تجربه تلخی که این فکر را 
به ذهن متبادر می کند که براستی اگر مرحله 
به مرحله با مجوز رسمی بخش های قانونی 
مربوطه فیلمی متولد می شود، چه دلیلی دارد 

که در اکران عمومی مردم این تولد را جشن 
نگیرند و حتی از تولد آن آگاه نشوند؟

براستی در این لابیرنت ذهنی پیش آمده 
فیلمسازان  ویژه  به  هنرمندان  سر  بر  چه 
تازه کاری خواهد آمد که اولین فیلم شان در 
همان آغاز تبلور نبوغ هنری، به انزوا کشیده 
می شود و آنقدر در این انزوای ناخواسته و 
تحمیلی می ماند که دیگر زمان اکران آن 
برای  می گذرد و در صورت دریافت مجوز 
اکران دیگر مورد اقبال جامعه قرار نخواهد 
گرفت. چرا باور نداریم همانطور که غدای 
جسم تاریخ مصرف مشخصی دارد و باید در 
اولین فرصت ممکن سرو شود، غذای روح 
نیز تاریخ مصرف مشخصی دارد و چه بسا 
پس از آن که عطش جامعه نسبت به یک 
معضل یا پدیده فرهنگی فرو نشست دیگر 
فرصت عرضه و اکران آن محصول نیست. 
مانند انتشار خبری پر اهمیت در یک رسانه 
می ماند که پس از گذشت ساعتها رسانه 
ای دست به انتشار آن بزند. آیا غیر از این 
است که اصحاب رسانه از آن به عنوان »خبر 

سوخته« یاد می کنند؟ 
دلسردی  می دهد  رخ  آنچه  میان  این  در 
هنرمندان است و شکستی در سینمای ایران 

که به این زودی ها نمی تواند از دام این معضل 
فرهنگی رها شود و چه بسا این درد حاد به 
دردی مزمن، وخیم و غیر قابل علاج درکالبد 
سینمای ایران و روح فرهنگ و هنر این کشور 
بدل شود. امید است قبل از همه گیر شدن 
این درد لاعلاج به داد فرهنگ و هنر این مرز 
پر گهر برسیم و بار دیگر دست گرم مسئولان 
را پس از سالیان دراز بر شانه فرهنگ این 

کشور حس کنیم.  

معاون اجتماعی فرهنگی شهرداری کرج با بیان 
اینکه مشکلات متعددی در سطح استان البرز 
وجود دارد، گفت: بزرگترین معضل استان البرز 

عدم احساس تعلق شهروندان به شهر است.
احمد خیری در گفت و گو با خبرنگار دنیای 
هوادار با بیان اینکه کرج مشکلات متعددی 
وجود  با  کرج  داشت: شهرستان  اظهار  دارد، 
اقوام مختلف با مسائل مختلفی رو به رو است 

اما آنچه مشخص شده این است که کرج، ایران 
کوچک بوده و طبق مطالعات صورت گرفته این 
شهر به عنوان شهر زندگی و شهر فرصت های 

طلایی می تواند در کشور برند شود. 
وی با بیان اینکه مهاجرت پذیری کلانشهر کرج 
از سال های پیش مورد توجه بوده است، عنوان 
کرد: بررسی پهنه و تاریخچه شکل گیری کرج 
اقوام  از  نشان می دهد که همواره گلستانی 
مختلف ایرانی و قومیت های مختلف از سراسر 
کشور به دلیل ویژگی های خاص کرج در این 

شهر حضور پیدا می کنند.
 معاون اجتماعی شهرداری کرج د رادامه نیز 

کرج  که شهروندان  موضوع  این  بر  تأکید  با 
کرد:  تصریح  ندارند،  شهر  به  تعلق  احساس 
ایجاد کلونی های اجتماعی در محلات تحت 
عنوان قومیت ها باعث شده که انسجام بخشی 
و اتحاد در سطح شهر به خوبی شکل نگیرد و با 
موضوعاتی همچون عدم احساس تعلق به شهر 

و حس ارزشمند کرجی بودن مواجه باشیم.
وی درخصوص فعالیت های این سازمان برای 
رفع این مشکل نیز گفت: سازمان فرهنگی 
اجتماعی شهرداری کرج از پویش های مردمی 
که به تقویت انسجام محلات کمک کند و یا در 
جهت حس همبستگی و تعلق خاطر به شهر 

باشد حمایت خواهد کرد تا عموم شهروندان از 
هر قومیتی که هستند بتوانند با ویژگی ها و 

پتانسیل های این شهر آشنا شوند.
خیری در پایان نیز با بیان اینکه تدوین سند 
چشم انداز کرج و برنامه های راهبردی ۵ ساله 
باعث می شود تا در قالب یک پروژه مطالعاتی 
برند شهری کرج مشخص شود، بیان داشت: 
فرآیند  به شهر ها یک  بحث هویت بخشی 
تمام  باید  که  است  پیچیده  و  علمی  خیلی 
بازیگران  یک شهر در آن ایفای نقش کنند که 
درحال حاضر هم موضوع مطالعه برند سازی 

شهر کرج در دستور کار شهرداری قرار دارد.

براي من که از دوره یازدهم )1371( با جشنواره فیلم فجر آشنا 
شدم، خاطرات فراواني طي این سال ها از مهم ترین فستیوال 
ایران در کنج ذهنم نقش بسته که خواندنش برای  سینمایي 

نوستالژی بازان خالي از لطف نخواهد بود / الف- ش

خاطراتی از دوره های برگزاری جشنواره فیلم فجر - 3

بوی پیراهن یوسف
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نمایش »تجارت«  اختتامیه در صف منتظر  6 - شب مراسم 
کیمیایي بودم که اسامي برگزیدگان اعلام شد. خوشحال بودم که 
مینا لاکاني برای نقش آفرینی تحسین برانگیزش در »دیدار« و 
گلاب آدینه برای بازی متفاوت و درجه یکش در »روسری آبی« 
سیمرغ گرفته بودند. هرچند که خیلی ها اعتقاد داشتند سیمرغ، 
حق فاطمه گودرزی برای »می خواهم زنده بمانم« و برخی هم 

بازی نیکی کریمی در »پری« را شایسته جایزه می دانستند.
شب قبل »پري« مهرجویي را از دست داده بودم. اما نمي شد 
از خیر فیلمی از کیمیایي گذشت. باز هم بلیط به من نرسید اما 
بالاخره با زور و فشار در سانس فوق العاده »تجارت« را دیدم آن 
هم با صداي سر صحنه. عاشق تصنیف پایاني اش شدم: »فصل 
بوي خاک، فصل بوي خنجر / فصل بوي خونه، فصل بوي مادر«. 
نوروز 2 سال بعد فیلم براي اکران عمومي دوبله شد و عاشقان 
سینه چاک کیمیایی مجبور نبودند دیالوگ های خاص استاد را 

از طریق زیرنویس ببینند و لطف شنیدنش را از دست بدهند.
۷ - آخرین روز جشنواره. سکوت عجیبي اطراف سینما بهمن حاکم 
بود. عجله اي براي دیدن فیلم نداشتم. بیست دقیقه از »به خاطر 
هانیه« گذشته بود که وارد سالن نمایش سینما بهمن شدم. همیشه از 
اینکه فیلمي را نصفه ببینم، حس خوبي نداشتم. وقتي که از سالن هم 
اومدم بیرون، حس بدتري همه وجودم را فراگرفت. روز آخر جشنواره 

بود. و این حس بد، همیشه آخرین روز جشنواره به سراغم مي آید.

1374
8 - باز هم سینما بهمن. از 6 صبح در صف ایستادم تا ساعت ۱۱ 
»بوي پیرهن یوسف« حاتمي کیا را ببینم. از شانس ما نمایش 
فیلمی که قرار بود ساعت 9 صبح به نمایش دربیاید کنسل و 
»بوي پیرهن یوسف« جایگزین اش شد. فیلم را دیدم و با دو سه 
فصلش حال کردم و مات و مبهوت بیست دقیقه پایاني اش شدم. 
فصل بازگشت اسیر به وطن که شیرین و دایی غفور از داخل 
تاکسی شاهد آمدنش هستند، فصل مواجه اصغر با خانواده که 
دختربچه اش ابتدا از رویارویی با پدر امتناع می کند اما سپس پدر 
را در آغوش می گیرد و ثانیه به ثانیه فصل قصر شیرین از ورود 
اتومبیل به تونل تا آمدن عنوانبندی با همراهی موسیقی معرکه 
مجید انتظامی، بشدت من را منقلب کرد. از سینما که آمدم بیرون 

ناخودآگاه رفتم سمت گیشه و براي بار دوم فیلم را دیدم.
9 - جمعه بود. دقیق یادم نمي آید. اما فکر کنم نمایش »گبه« 
در سینما بهمن ساعت 2 بعدازظهر بود. از صبح ساعت 8 به همراه 
دوستان در صف ایستاده بودیم که ناگهان مامورها ریختند و به دلیل 
برگزاري نماز جمعه در دانشگاه تهران ما رو متفرق کردند. همه صد 
نفري که در صف بودند اطراف سینما آزادي پرسه مي زدند تا در 
اولین فرصت به سمت گیشه سینما بهمن هجوم بیاورند و نفر اول 
صف باشند. چند بار این اتفاق افتاد و مامورها صف را به هم زدند. تا 
اینکه یک ساعت مانده به آغاز فیلم صف تشکیل شد و ناگهان چیزي 
حدود پانصد نفر در پیاده روي سینما بهمن به خط شدند. فیلمبرداري 
محمود کلاري و موسیقي حسین علیزاده بدجوري حالمان را جا آورد.

3نوستالژی
سی و ششمین

جشنواره فیلم فجر

از حاتمی کیا تا داوودی

همه قربانیان »فیلم سوزی«!

فیلم سوزی در ایران اتفاق 
جدیدی نیست ولی این 

روزها واژه بسیار متداولی 
شده است که طرفداران 
و منتقدان خود را دارد. 

بعضی آن را واژه مذمومی 
می دانند که برخی از 

سینماگرانی که مایل به 
مطرح شدن نام خود 

هستند تا فروش فیلم 
خویش را بالا ببرند  ...

معاون اجتماعی شهرداری کرج عنوان کرد

عدم احساس تعلق به شهر بزرگترین معضل کرج

صنعت سینمای ایران با مشکلات متعددی روبروست. از بحث سرمایه گذاری تا انتخاب 
سوژه، از مجوز تا اکران، سینماگران با فراز و نشیب های فراوانی روبرو هستند که بیشتر 
شبیه هفتخوان رستم شده است. با این تفاوت که حداقل رستم داستان شاعر طوس بعد 
از عبور از هفتخوان به هدفی می رسید که عمری برای آن تلاش کرده بود؛ اما در ایران 
هنرمندان به ویژه فیلمسازان با صرف هزینه هنگفت و زمان طولانی و البته دردسرهای 
فراوان از این هفتخوان عبور می کنند و تازه بعد از خوان هفتم با سناریوی جدیدی روبرو 

می شوند که شاید بتوان عبارت جدید »فیلم سوزی« را هم به آن اعطا کرد. 
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اقتصاد

رونوشت آگهی حصر وراثت
فرم شماره 6 )ح(

خانم معصومه بسیج دارای شناسنامه شماره ۱۱۵۷ به شرح دادخواست به کلاسه 96۱۴88۱۷ از این شورا درخواست گواهی 
حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شــادروان علی بسیج بشناسنامه شماره ۱۰۷9 در تاریخ ۱۳96/۱۰/۴ اقامتگاه 

دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
۱ مهدی بسیج متولد ۱۳6۵/6/22 ش ش ۷298 فرزند علی صادره از کرج پسر متوفی

2 معصومه بسیج متولد ۱۳6۱/۳/8 ش ش ۱۱۵۷ فرزند علی صادره از کرج دختر متوفی
۳ منصوره بسیج متولد ۱۳6۷/۵/۱9 ش ش ۱۳29۱ فرزند علی صادره از کرج دختر متوفی

۴ ماندنی نادر محمدی متولد ۱۳۴2/۱/2 ش ش ۱9۳ فرزند شعبان صادره از کرج همسر متوفی 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از 

متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد/م 
رئیس شعبه 7 شورای حل اختلاف کرج                                                                                 96/10786/ف

رونوشت آگهی حصر وراثت
فرم شماره 6 )ح(

آقا/ خانم علی اصغر میر آخورلی دارای شناسنامه شماره 2۴۷ به شرح دادخواست به کلاسه 96۱226۱۴ از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان ابوالقاسم نژاد ذوالفقاری منفرد بشناسنامه 
شماره ۷۷ در تاریخ ۱۳92/2/۱ اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 

۱ کلثوم علی آبادی متولد ۱۳۱۴/۷/2 ش ش 2۵۰ فرزند برات نسبت همسر                                                                2 داود نژاد ذوالفقاری متولد ۱۳۳۰/۱۰/22 ش ش 9۷9 فرزند ابوالقاسم نسبت پسر
۳ علیرضا نژاد ذوالفقاری متولد ۱۳۳۷/۳/۳۰ ش ش ۵۳۱۷ فرزند ابوالقاسم نسبت پسر                                                   ۴ مهدی نژاد ذوالفقاری متولد ۱۳۳9/۱۱/۱۷ ش ش ۵۰۳۳ فرزند ابوالقاسم نسبت پسر

۵ احمد نژاد ذوالفقاری متولد ۱۳۴2/9/2۰ ش ش ۴۴۱8 فرزند ابوالقاسم نسبت پسر                                                     6 محمدتقی نژاد ذوالفقاری متولد ۱۳۴۴/۴/2۳ ش ش 2۱26 فرزند ابوالقاسم نسبت پسر
۷ زهرا نژاد ذوالفقاری متولد متولد ۱۳۳۴/8/2 ش ش 2۵9۰ فرزند ابوالقاسم نسبت دختر

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد/م
رئیس شعبه شورای حل اختلاف                                                                                                                                                                                                                     96/10794/ف

آگهی مربوط به تجدیدنظر
آگهی ابلاغ دادخواست و ضمائم تجدید نظرخواهی به آقای کریم علیزاده 

تجدید نظرخواه آقای قربانعلی اکبری شــیخعلی بستی دادخواست تجدید نظرخواهی به طرفیت تجدید نظر 
خوانده آقای کریم علیزاده نسبت به دادنامه شماره 96۰99۷26۱6۴۰۱۴۵۳ در پرونده کلاسه 96۰۰9۷ شعبه 
۱۰۴ دادگاه کیفری دو کرج تقدیم که طبق موضوع ماده ۷۳ و ۳۴6 قانون آئین دادرسی مدنی به علت مجهول 
المکان بودن تجدید نظر خوانده مراتب تبادل لوایح یک نوبت در یکی از جراید کثیر الانتشار آگهی می گردد تا 
تجدید نظرخوانده ظرف ده روز پس از تاریخ انتشار آگهی به دفتر دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود، 
نسخه ثانی دادخواست و ضمائم تجدید نظرخواهی را دریافت و چنانچه پاسخی دارد کتبا به این دادگاه ارائه نماید. 
در غیر اینصورت پس از انقضاء مهلت مقرر قانونی نسبت به ارسال پرونده به دادگاه تجدید نظر اقدام خواهد شد.
مدیر دفتر دادگاه کیفری شعبه ۱۰۴ دادگاه کیفری دو شهرستان کرج )۱۰۴ جزایی سابق(-حمیدرضا مرادی پویا 

کرج- بالاتر از میدان طالقانی- ساختمان مرکزی دادگستری
 96/10765/ف

رونوشت آگهی حصر وراثت
فرم شماره 6 )ح(

طیبه زکی زاده قریه علی دارای شناسنامه شماره ۱۰6 به شرح دادخواست به کلاسه 96۱228 از این شورا درخواست گواهی 
حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شــادروان علی محمودی کهن بشناســنامه شماره ۱69۵ در تاریخ ۱۳96/8/۱۷ 

اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
۱ طیبه زکی زاده قریه علی متولد 6۱/۱/۱۳ ش ش ۱۰6 فرزند ماشاءالله نسبت همسر

2 شقایق محمودی کهن متولد 8۰/۴/28 ش ش ۰۳۱2۳۴8۱۰۱ فرزند علی نسبت دختر
۳ شهلا محمودی کهن متولد 8۳/۴/28 ش ش ۰۳۱29۵6282 فرزند علی نسبت دختر

۴ عبدالله محمودی کهن متولد ۱۳۱۳/۷/۱ ش ش 29۳ فرزند حسین نسبت پدر
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از 

متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد/م
رئیس شعبه ۴ شورای حل اختلاف کرج                                                                                  96/10779/ف

ابلاغ وقت )احضار متهم(
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست و ضمائم به آقای/خانم علی نوروزی ده نبه فرزند حسین

خواهان آقای/ امیر سعید شاه علی رامشه دادخواستی به طرفیت خوانده آقای/ علی نوروزی ده نبه به خواسته مطالبه چک مطرح که به 
این شعبه ارجاع و به شماره پرونده کلاسه 96۰99826۷8۱۰۰6۵2 شعبه ۳۳ شورای حل اختلاف کرج )۱۴ سابق( – مجتمع شماره 2 
)شهید ملک زاده( ثبت و وقت رسیدگی مورخ ۱۳96/۱۱/28 ساعت 9:۳۰ تعیین که حسب دستور دادگاه طبق موضوع ماده ۷۳ قانون 
آئین دادرسی مدنی به علت مجهول المکان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیر الانتشار آگهی می 
گردد تا خوانده ظرف یک ماه پس از تاریخ انتشار آگهی به دفتر دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود، نسخه ثانی دادخواست و 

ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در دادگاه حاضر گردد.
مسئول دفتر شعبه ۱۴ مجتمع شماره 2 شورای حل اختلاف کرج-ام البنین عبدی
میدان نبوت - روبروی پارک نبوت- شورای حل اختلاف مجتمع شهید ملک زاده کرج                                          96/10695/ف

   بودجه شهرداری چیست؟
بودجه سالانه شهرداری عبارت است از یک برنامه 
جامع مالی که در آن کلیه خدمات و فعالیتها و 
اقداماتی که باید طی سال مالی انجام شود همراه با 
برآورد مبلغ و میزان مخارج و درآمدهای لازم برای 
تأمین هزینه انجام آنها پیش بینی می شود و پس از 

تصویب شورای اسلامی شهر قابل اجراء است.
پژوهی مشاور عالی کمیسیون تلفیق بودجه شورای 
شهر کرج در توضیح این تعریف گفت: از واژه های 
مهم این تعریف می توان به برنامه کار، پیش بینی، 
دوره مالی و تصویب بودجه اشاره کرد. وی در مورد 
توضیح برنامه کاری گفت: برنامه های بلند مدت 
2۰ ساله یا ۵۰ ساله است که در ایران تنها برنامه 
اسلامی  انقلاب  از  بعد  مدت  بلند  برنامه   ۱۴۰۰
است. سایر برنامه های ما میان بلند و کوتاه مدت 
است. شهرداری ها باید برنامه ۵ سال خود تا برنامه 
ششم را آماده و ارائه کنند . بودجه شهرداری هم 
یک برنامه ۱ ساله است که امید است در راستای 

تحقق اهداف شهرداری انجام شود.
   مروری به کلمات کلیدی تعریف بودجه

پیش بینی: ممکن است محقق شود یا نشود. آن 
بودجه ای واقعی تر است که پیش بینی آن نسبت به 
عملکرد آن واقعی تر باشد. ممکن است به واقعیت 
بپیوندد یا نپیوندد. آن برنامه ای واقعی تر است که 
با توجه به امکانات و شرایط موجود ظرف مدت 

تعیین شده پیش بینی و محقق می شود. اما نباید 
در پیش بینی از هدف و معیار اصلی انحراف داشته 

باشیم. 
داریم  مالی  ساختار  در  تعریف  دو  مالی:  دوره 
باید موردتوجه قرار گیرد. اول، »سال مالی«  که 
که از اول فروردین تا 29 اسفند همان سال در 
نظر گرفته می شود. دوم، »دوره عمل بودجه« که 
معمولا از اول هر سال تا ۱۵ اردیبهشت سال بعدی 

یعنی ۴۵ روز بیتشر از یک سال مالی است. 
اینکه نوشته  تصویب بودجه: بودجه به محض 
را  شهرداری  بودجه  نمی شود.  تصویب  می شود، 

شورای اسلامی شهر تصویب می کند.
   روش های تعیین بودجه

 در ساختار مالی از عمر شهرداری های کشور از 
از  قانون مدون شهرداری کشور  سال ۱۳۴۰ که 
بلژیک و فرانسه گرفته شده ۳ روش بودجه نویسی 
اصلا  روش  یک  از  البته  که  می شده  استفاده 
استفاده چندانی نشده است. ابتدا روش مدون که 
درآمدهای شهرداری به طبقات مختلف و هزینه ها 
نیز به 2۰ ماده مختلف تقسیم می شد. در دهه ۷۰ 
وزارت کشور تصمیم گرفت ساختار بودجه نویسی 
کشور را به روز کند و از سیستم مدون به سیستم  

برنامه ای تغییر یافت.
خدمات  اداری،  خدمات  وظیفه  روش ۳  این  در 
شهری و عمران شهری تعیین و مورد ارزیابی قرار 

می گیرد. خدمات اداری و خدمات شهری عموما 
هزینه های جاری بودجه شهرداری است. در عمران 
شهری 9 برنامه داریم. یعنی آنچه را شهرداری در 
تعیین  برنامه  انجام می دهد 9  کارهای عمرانی 

شده است.  
موضوع«  »میانگین  از  بودجه  پیش بینی  برای   
در  که  می بریم  بهره  آخر«  ماقبل  »سال  و 
استفاده  دوم  روش  از  شهرداری ها  بودجه نویسی 
می شود. یعنی درآمدهای وصولی و قطعی سال 
گذشته را در نظر می گیرند، عملکرد 9 ماهه سال 
جاری را هم در نظر می گیرند با توجه به تغییرات 
و اتفاقات  که ممکن است در ساختار بودجه رخ 
دهد، به عنوان پیش بینی سال قبل فعلا بودجه 
شهرداری نوشته می شود. در بعضی شهرداری ها از 
روشی به نام »روش میانگین« استفاده می شود 
که در این روش ۵ ساله عملکرد شهرداری را هم 
در درآمد و هم در هزینه گرفته و میانگینی از آن 
اقدام  بودجه  تعیین  به  نسبت  کرده  محاسبه  را 
می کنند. ولی اکثرا با روش »سال ما قبل آخر« 

بودجه را تعیین می کنند. 
سیاست کلی که در ساختار بودجه وجود دارد این 
است که بر اساس قانون بودجه شهرداری ها باید 
و 6۰ درصد  عمرانی  به صورت ۴۰ درصد  الزاما 
هزینه های جاری پیش بینی شود. هر چه در این 
بودجه میزان اعتبارات عمرانی بیشتر باشد نشان 
دهنده موفقیت بیشتر شهرداری است. یعنی این 
مرز قبولی است و هر چه این عدد به سمت عمرانی 
بیشتر شود یعنی به هفتاد درصد برسد، معقول 

است. 
بودجه  تعیین    چالش های پیش روی در 

متمم سال 96
اما آنچه شورای پنجم را که با اولین بودجه خود 
از  فردیس  انتزاع  کرد  روبرو  چالش  با  روبروست 
تعیین  و  کرج  شهرداری  از  ماه  شهریور  ابتدای 
سال  ابتدای  ماهه   ۵ در  شده  انجام  هزینه های 

بود. همچنین ادغام سازمانهای شهرداری کرج در 
بودجه تلفیق و ادغام و تغییر اساسنامه سازمانها 
نیز از جمله چالش های متمم بودجه 96 بود که 
حوزه برنامه ریزی و مالی شهرداری کرج و شورای 
شهر کرح طی جلسات متعدد از عهده آن برآمدند. 

***
در حاشیه دومین جلسه کمیسیون تلفیق بودجه 
گفتگویی با »سهیل کوثری« معاون برنامه ریزی 
و توسعه منابع انسانی شهرداری کرج داشتیم تا  
روند بررسی متمم بودجه سال 96 شهرداری کرج  

را برای ما توضیح دهد: 
وی  با بیان این که یکی از مهمترین رویکردهای 
درآمد  کسب  به  توجه   ،96 سال  بودجه  متمم 
است که تلاش شد مطابق با امکانات و تجهیزات 
مجموعه مدیریت شهری کرج به آنها پرداخته شود، 
در گفتگو با خبرنگار »دنیای هوادار« گفت: آنچه 
که حس می کردیم تا انتهای سال محقق نخواهد 
شد را پیشنهاد دادیم کاهش یابد و جاهایی که نیاز 
به افزایش داشته است را  پیشنهاد افزایش دادیم.

وی با اعلام خبر استقرار سیستم مالی یکپارچه 
در همه سازمانها و سیستم جامع منابع انسانی 
در شهر کرج گفت: با توجه به اتفاقاتی که در 
نیز  و شهر کرج  است  داده  ادغام سازمانها رخ 
بهره  خدمات  این  از  پایلوت  استان  عنوان  به 
می برد، امیدواریم با درج اطلاعات صحیحی که 
از سالهای گذشته همکاران زحمت کشیده اند به 
شفافیت اقدامات شهرداری کمک بیش از پیش 
کنیم و ان شاء الله بتوانیم برای سال 9۷ هر چه 
موثرتر بودجه سال را بر اساس برنامه راهبردی 

عملیاتی شهر کرج پیشنهاد دهیم. 
وی در پاسخ به این سؤال که چند درصد از این 
متمم بودجه برای بخش عمران و چه درصدی 
برای بخش جاری در نظر گرفته شده است؟ اظهار 
سازمانها  اینکه  به  توجه  با  اولیه  ترکیب  داشت: 
در آن قید نشده بود، 6۰ و خرده ای عمرانی  و 
۴۰ خرده ای جاری بوده که یک عدد قابل قبولی 
است. با توجه به تغییرات صورت گرفته که مجبور 
بودیم مشکلات در این زمینه را به صورت کامل و 
شفاف منعکس کنیم این عدد تقریبا به ۵۰ – ۵۰ 
رسیده که باز هم نسبت به بودجه های عمرانی 
مشابه عدد قابل قبولی است. البته همیشه این 
یک روال جاری است که بتوانیم بر اساس اولویتها 
و امکانات خود شفافیت را تقویت کنیم. فعالیتها 
همچنان ادامه دارد و روند خدمت رسانی متوقف 

نخواهد شد.  

پشت ابهامات شورای شهر چه خبر است؟

در این اتاق شیشه ای 
رازی پوشیده نمی ماند

 حضور سرزده نماینده ولی فقیه در صحن علنی شورای  شهر؛

سیاسی کاری نکنید اما 
 کار سیاسی انجام دهید

سی و ششمین جلسه علنی شورای شهر 
البته بعد از  کرج بعد از یک هفته وقفه و 
طرح سؤال از شهردار کرج بالاخره تشکیل 
شد. البته در این مدت کمیسیون تلفیق و 
کارگروه مربوطه از دو هفته پیش کار خود را 
آغاز کردند و طبق قانون در روز تعیین شده 
لایحه  تقدیم  زمان  که  دیماه  یعنی سی ام 
بودجه شهردای به شورای اسلامی شهر بود، 
کرج  شهر  شورای  دبیرخانه  به  لایحه  این 

تحویل داده شد. 
برای  بسیاری  گمانه زنی های  مدت  این  در 
علنی  صحن  جلسات  تشکیل  عدم  علت 
شورای شهر مطرح شد، اعم از شائبه تغییر 
هیئت رئیسه تا استیضاح شهردار. البته امروز 
به لطف و برکت حضور نماینده ولی فقیه 
در استان البرز و امام جمعه شهر کرج که با 
حضور سرزده خود سبب شد الفت و رأفت 
ولو ظاهری بار دیگر در فضای شورای شهر 
حاکم شود، دیگر کسی نه پیگیر طرح سؤال 
از شهردار بود نه کسی در مقام پاسخ گویی 
برآمد!  اخیر  تشکیل جلسه های  علت عدم 
الله  آیت  حضور  از  بعد  دقایقی  گرچه 
حسینی همدانی، شهردار کرج نیز به احترام 
تا همه  یافت  حضور وی در صحن حضور 

گمانه زنی ها و التهابات اخیر را برای دقایقی 
به چالش جدیدی بکشد. 

اما آنچه از فضای این روزهای شورای شهر 
کرج می  توان برداشت کرد، تنها بی نظمی در 
تصمیم گیری بر سر تشکیل یا عدم تشکیل 
جلسه علنی نیست. بلکه اصحاب رسانه در 
مقام اول و مردم شهر کرج در مقام دوم این 
این  واقعا در  بدانند  را دارند که  حق ساده 
شهر چه اتفاقاتی در حال رخ دادن است؟ 
چرا و به چه علت جلسه علنی در ساعت 
رسمی مقرر تشکیل نمی شود و به ساعت 
۱ بعدازظهر همان روز وعده داده می شود 
تشکیل  علت  ذکر  بدون  هم  باز  البته  و 
نمی شود. جالب تر آن که مجددا در همان 
نشست  تشکیل  درخواست  یکشنبه  روز 
خبری در دفتر یکی از اعضای هیئت رئیسه 
اصحاب  حضور  علیرغم  و  می شود  اعلام 
رسانه باز هم این جلسه تشکیل نمی شود. 
روز چهارشنبه همان هفته نیز جلسه علنی 
صحن تشکیل نمی شود تا جای خود را به 

جلسه کارگروه تلفیق بودجه دهد. 
شما اگر جای اصحاب رسانه باشید و بعد از 
این همه رفت و آمد و پیگیری از دفتر روابط 
عمومی شورای شهر و عدم دریافت پاسخ 

صحیح از علت عدم تشکیل جلسه، وقتی 
مثل همیشه به صحن وارد می شوید و انتظار 
مسئولین  سوی  از  مناسب  پاسخ  دریافت 
مربوطه را دارید با صحنه ای روبرو شوید که 
گویی هیچ اتفاقی نیفتاده، چه واکنشی نشان 
می دادید؟ شاید اگر خبرنگار نبودید و با جو 
سیاست  و بازی های آن آشنا نبودید حتما از 
این فضای رو به بهبودی خوشحال می شدید. 
اما باید خبرنگار باشید تا با چشم خود ببینید 
و بشنوید که چگونه یکی از اعضای شورای 
شهر کرج با لحن کنایه آمیزی سخن خویش 
را این گونه آغاز کرد: خدا را شکر که به یمن 
شهردار  همدانی  حسینی  الله  آیت  حضور 
محترم کرج در شورا حضور یافت تا ما هم 
وی را ببینیم! این درحالی است که یک هفته 
اصحاب رسانه موفق به دیدار اعضای شورای 
شهر در جلسه رسمی نشده اند! از سوی دیگر 
طبق مصوبه شورای شهر کرج، شهردار باید 
روزهای چهارشنبه در صحن علنی حضور 
یابد. البته شهردار نیز همین امر را بیان و 
با دکتر  تاکید کرد که شب گذشته  حتی 
تماس  تلفنی  شهر  شورای  رئیس  نبیونی 
گرفته و کسب تکلیف نموده و ایشان نیز وی 
را به همان مصوبه ارجاع داده است. لذا اصغر 

نصیری صرف احترام به حضور امام جمعه 
در شورای شهر کرج،  امروز در صحن حضور 
یافته و حتی تأکید کرد: امیدوارم آمدن امروز 

من به دلیل دیگری قلمداد نشود! 
پس این گونه رفتارها و طعنه ها اگر نشانگر 
عدم همدلی نباشد، قطعا نشانی از الفت و 
محترم  جمعه  امام  ندارد.  خود  با  نیز  مهر 
میهمان این هفته شورای شهر نیز به فراست 
از این جو آگاه بود و با این رفتار آگاه تر شد 
اظهار  تنبه در سخنان خویش  که من باب 
به  تعریض  فضای  در  کنید  سعی  داشت: 
حقوق یکدیگر قرار نگیرید که سبب شود 
یکی مطلبی را بیان کند و دیگری در مقام 
پاسخگویی و دفاع از حق خود برآید و چشم 
باز کنید ببینید بیلان ۴ ساله شورا چیزی 

نیست جز این حرف وحدیث ها.
دادن  رخ  حال  در  اتفاقاتی  چه  راستی  به 
است؟ آیا هنوز پارلمان نشیان باور ندارند در 
این عصر و این فضای رقابتی انفجار اطلاعات 
آن  نیست؛ حتی  پوشیده  بر کسی  خبری 
اخبار پشت پرده و رازهای مگو و آیا بهتر 
نیست خودمان به اعمال و رفتارمان نظارت 
داشته باشیم قبل از اینکه مقامات والادستی 
و از آن بالاتر مردم به رصد رفتار ما بپردازند؟

نماینده ولی فقیه در استان البرز و امام 
در  سرزده  صورت  به  کرج  شهر  جمعه 
جلسه علنی شورا حضور یافت و از نزدیک 

در روند کار جلسه قرار گرفت. 
آیت الله حسینی همدانی ضمن قدردانی 
از زحمات اعضای شورای شهر تذکراتی 
با  آنها  بیشتر  تعامل  خصوص  در  را 
یکدیگر ارائه داد. وی با بیان این که دوره 
مسئولیت ها کوتاه است و این زمان باید 
صرف خدمت به مردم شود،گفت: نباید 
اجازه دهیم مسئولیت بر ما حاکم باشد 
بلکه ما باید بر مسئولیت مسلط و حاکم 
باشیم و در حفظ این امانت که از سوی 
مردم  و با رأی آنها به ما اعطا شده کوشا 

و امانتدار باشیم.
شهر،  شورای  اعضای  جمع  در  که  وی 
مشاوران  و  معاونان  و  کرج  شهردار 
انتقاد  ضمن  می گفت،  سخن  شهردار 
سیاسی  داشت:  اظهار  سیاسی کاری  از 
کاری نکنید اما کار سیاسی انجام دهید. 
در  هر کس  که  این  یعنی  کار سیاسی 
قرار دارد کارش  هر پست و مقامی که 

را درست انجام دهد تا باز هم مردم به 
وی رأی دهند و همچنان در قدرت بماند. 
امام جمعه کرج ضمن اشاره به مشکلات 
در  سودجو  افراد  بعضی  تلاش  و  کشور 
هر  گفت:  نظام  دادن  جلوه  ناکارآمد 
اقدامی که سبب شود مردم نا امید شوند 
یا این شائبه ایجاد شود که مسئولین بلد 
نیستند یا نمی خواهند کشور را مدیریت 
در  ریختن  آب  و  مردم  به  ظلم  کنند، 

آسیاب دشمن است. 
وی خطاب به اعضای شورای شهر گفت: 
تضارب آرا لازمه هرکاری است. لذا شما 
در این جلسات فضای تضارب آرا و رفت 
افزایش  و برگشت نقطه نظرات خود را 
نتیجه  جلسات  این  خروجی  تا  دهید 

خوبی برای شما و مردم داشته باشد. 
وی افزود: سعی کنید در فضای تعریض 
به حقوق یکدیگر قرار نگیرید که سبب 
شود یکی مطلبی را بیان کند و دیگری 
در مقام پاسخگویی و دفاع از حق خود 
برآید و چشم باز کنید ببینید بیلان ۴ 
ساله شورا چیزی نیست جز این حرف 

وحدیث ها. 
وی با گریزی به شعر زنده یاد »سهراب 
سپهری« گفت: چشم ها را بشویید و جور 
دیگری به قضایای اطراف خود نگاه کنید. 
باید به یک اجماع و اتفاق نظر در امور 
برسید و از تک گویی پرهیز کنید تا همه 

با هم باشید نه در مقابل هم. 
از  امروز  من  کرد:  تصریح  پایان  در  وی 
مسئولی حمایت می کنم اما ممکن است 
با توجه به عملکرد وی روز بعد نه تنها 
از او حمایت نکنم که منتقد جدی وی 
هم باشم. گاهی فردی کاری را در تقویت 
شورا  انجام می دهد که قابل تقدیر است. 
مثل همین طرح محله  محوری و مسجد 
آغاز  را  آن  کرج  شهردار  که  محوری 
کرده است. لذا توصیه ما هم این است 
که از پتانسیل مساجد برای شناسایی و 
هر  قدرتمند  و  مهم  مساجد  توانمندی 

محله بهره ببرید.

یادداشت

لبه تاریک عدم امنیت شغلی
عفت السادات حسینی - بسیاری از مشاغل مثل پدیده های 
نوظهوری هستند که شاید در چند دهه پیش تصور شکل گیری 
آنها دور از ذهن بود ولی امروز به مدد تکنولوژی نه تنها ایجاد 
شده که گسترش نیز یافته است. مثل انواع و اقسام شغل هایی 
که در دنیای مجازی قوام و و قوت یافت و به معنای واقعی 

جهانی دیگر را جلوی چشم ما ترسیم کرد و تشکیل داد. 
با نگاهی ساده به کشورهای پیشرفته و مقایسه آن با کشور 
خود متوجه می شویم که چه قدر شکل گیری این مشاغل در 
با چالش های مختلف  زیرساختهای لازم  دنیای مجازی که 
روبروست لغزنده و پرخطر است. هر بار با تهدید یک مشکل 
امنیتی یا کوچکترین مشکل سیاسی اولین کاری که مسئولان 
انجام می دهند قطع اینترنت است بدون توجه به این که چه 

مشاغلی از دست می رود.
در این میان دولت در حالی به تبلیغ اپلیکیشن های ایرانی 
پابرجاست  مشکلات  زیرساختی  نظر  از  هم  که  می پردازد 
ایران برنمی دارد. اگر  از سر  و هم تهدیدات هیچگاه دست 
قرار باشد افرادی از طریق اینترنت به اخلال بپردازند بین 
اپلیکشن ایرانی و فارسی چندان تفاوتی نیست مگر اینکه 
اپلیکیشن های ایرانی تمام اطلاعات کاربران را چک کنند که 
در این صورت حقوق شهروندان و پرایوسی آنان زیر سؤال 
می رود. از آن گذشته بسیاری از نرم افزارها و اپلیکیشن های 
ایرانی اصلا آن کاربرپسندی، زیبایی بصری و به ویژه امنیت 

لازم را ندارند. 
دنیای مجازی  در سبد  را  مرغ ها  تخم  بود همه  بهتر  شاید 
نمی چیدیم، وقتی می دانیم و باور داریم که دنیای مجازی ما با 
دنیای مجازی ایده آل فاصله ای عمیق دارد. شاید هنوز هم دیر 
نشده و بتوان تمام راههای ارتباطی قدیمی و سنتهای سابق را 

در بسیاری از مشاغل حفظ کرد.
به  تا صد  از صفر  که  نوظهور  مشاغل  تکلیف  براستی  اما   
خلاقیت  جرم  به  که  آنان  تکلیف  هستند،  وصل  اینترنت 
بیشتر و استفاده به موقع از تکنولوژی در کار خود پیشرفت 
کردند، وقتی دیگران حتی به کاربردهای آن فکر نمی کردند، 

چه می شود؟ 
دولت یا از همان ابتدا نباید اجازه استفاده از اپلیکشین هایی مثل 
تلگرام را به این شکل و به این گستردگی به کاربران می داد یا 
الان که مردم روی آن به عنوان ابزار کار خود سرمایه گذاری 

کرده اند باید تعامل بیشتری با مردم داشته باشد. 
در  کلی  بازنگری های  سبب  اخیر  اتفاقات  صورت  هر  در 
ارتباطات اجتماعی و کاری خواهد شد. بسیاری از ما بر لبه 
تاریک عدم امنیت شغلی ایستاده ایم و چه کسی است که 
نداند حرکت بر این لبه تیز در تاریکی ابهام و ترس از آینده 

چه قدر خطرناک است. 

کمیسیون تلفیق و کارگروه مربوطه به ریاست عباس زارع از دو هفته پیش 
کار خود را آغاز کردند و طی 6 جلسه و 18 ساعت کار تخصصی در کمیسیون 
تلفیق و بیش از 30 ساعت کار در کارگروه کمیسیون تلفیق، بودجه متمم 
به دبیرخانه شورای شهر کرج تحویل  شورای  شهر کرج در سی ام دیماه 
داده شد. انضباط بخشیدن به بودجه بویژه در کدهای غیر فعال که بیشتر در 
سازمانها متمرکز شده بود و همچنین کاهش اتکای شهرداری به فروش املاک 

دو هدف و دستاورد مهم این جلسات عنوان شد.

این ایده معماری »جنگل عمودی« و زاییده فکر »استفانو بوری« است. 
در این ایده سازه های مسکونی بسیار بلند مانند آسمانخراش و آپارتمان 
با گیاهان و درختان خاصی پر می شــوند کــه می تواند کیفیت هوا را 

بهبود بخشد.

 مراقبت از این درختان توسط گروهی از باغبانان هوایی صورت می گیرد 
که مانند آکروبات های تمیز کننده شیشه در برج های بلند عمل کرده 
و از برج ها بالا و پایین می روند تا شــرایط این درختان و درختچه ها را 

بررسی کرده و مراقبت  لازم را از آن ها به عمل بیاورند.

جنگل های بالارونده؛ آپارتمان هایی جدید که به جنگ آلودگی هوا می روند

تیلدا حسینی - شورای پنجم شهر کرج متمم بودجه 96 شهرداری کرج  را به عنوان اولین بودجه کاری خود مورد بررسی قرار داد. 
روند این بررسی به ساعتها کار طولانی و نشستهای دقیق مشترک با حوزه برنامه ریزی و مالی شهرداری کرج نیاز داشت که در 
جلسات صبح و بعدازظهر انجام شد و  بالاخره هزینه های جاری متمم بودجه با سرجمع بودجه 800 میلیارد و 696 میلیون و 448هزار 
و 161 ریال مصوب شد. برای آشنایی بیشتر با نحوه تعیین بودجه و فرآیند تصمیم گیری در مورد این امر سری به نشست ها و جلسات 

کارگروه زدیم که ماحصل آن در پی می آید

خم و پیچ های متمم بودجه 96 شهرداری کرج
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دنیای سلامت هوادار

 در این شماره روزنامه دنیای هوادار برای کسانی 
که قصد دارند شکر را در برنامه غذایی خود کاهش 

دهند، پنج میوه کم قند معرفی می شود
 توت فرنگی؛ این میوه چیزی حدود 8 گرم شکر در 8 عدد توت 

فرنگی سایز متوسط وجود دارد.
 هلو؛ بر خلاف طعم آن ها که طعم شیرینی است اما یک عدد هلو 

با سایز متوسط فقط ۱۳ گرم شکر دارد.
 شاه توت؛ شاه توت ها نیز مانند توت فرنگی دارای چیزی حدود 
۴ تا ۵ گرم شکر، ۳/۵ فیبر و ۱.۳9 گرم پروتئین در هر ۱۰۰ گرم 

هستند.
 لیمو؛ هر عدد لیمو بیشتر از 2 گرم شکر ندارد و دارای میزان 
زیادی ویتامین سی بوده و  یکی از بهترین گزینه ها برای اضافه شدن 

به رژیم غذای شما است.
 پرتقال؛ یک عدد پرتقال با سایز متوسط حدودا دارای ۱۴ گرم 
شکر قابل هضم است و این میوه یک منبع عالی از ویتامین سی 
است اما آب پرتقال و عصاره دیگر میوه ها که در سوپر مارکت ها 
به فروش می رسد دارای مقدار زیادی شکر است زیرا به آن قند 

اضافه می کنند

دنیای خوراکی هوادار

طبق آخرین اطلاعات یکی از محققان درخصوص مقایسه 
هزینه زندگی در شهرهای دنیا، این چند شهر به عنوان گران 

ترین رستوران های دنیا معرفی شده اند.

 سنگاپور؛ اگر قصد سفر به این کشور را دارید باید بدانید که  
در رستوران های این منطقه، هزینه شما حدود 2۰ الی ۴۰ دلار 

خواهد بود.
 هلسینکی، فنلاند؛ هزینه یک وعده غذایی شما در هلسینکی، 

پایتخت فنلاند میان ۴۰ الی ۴۰ دلار هزینه خواهد داشت.
 سومین کشوری که رستوران های گران قیمتی دارد تورنتو، کانادا 

با هزینه ای معادل ۴۰ الی 9۰ دلار است.
تقریبا هزینه   در جایگاه بعدی شیکاگو، آمریکا قرار دارد که 

رستوران های آن ۴۳ الی 9۰ دلار محسابه شده است
 استکهلم، سوئد نیز از شهر هایی در جهان است که هزینه های 
صرف غذا در آن با هزینه ای بالغ بر ۴6 الی ۵۰ دلار محاسبه می 

شود.
  تنها 2۵ درصد از شهر هنگ کنگ قابل سکونت است که در 
آن ۷ میلیون نفر سکونت دارند. اگر به این شهر سفر کردید به 

رستوران های امبر و لانگ کینگ هین سر بزنید.

خبر

وقتی حیاط مدارس به پارکینگ مجالس تبدیل می شود

تأمین بودجه از هر راهی؟!
که  است  نهادی  پرورش  و  آموزش 
همواره به عنوان مظهر و مرجع ترویج 
فرهنگ به شمار می رود اما این نهاد 
مدارس،  برای  زایی  درآمد  بهانه  به 
چندان  که  دهد  می  انجام  اقداماتی 
همسان  پرورش  و  آموزش  فلسفه  با 

نیست. 
در  بودجه  کمبود  امروز،  روزگار  در 

آموزش و پرورش عاملی شده است تا در راستای جبران این 
کمبود راهکارهای مختلفی ارائه شود. این موضوع تا جایی پیش 
رفته است که بسیاری از مدارس آموزش و پرورش در مناطق 
مختلف کلانشهرها برای درآمدزایی مورد استفاده های جانبی 
البته برخی از آن ها با فلسفه آموزش و  قرار می گیرند که 

پرورش در تضاد است.
به عنوان نمونه از این مشکل می توان به یکی از مدارس در کرج 
اشاره کرد، جایی که این مدرسه در شب ها به عنوان پارکینگ 
تالار مجاور و در برخی موارد پارکینگ عمومی مورد استفاده 
قرار می گیرد که در مواردی اعتراض برخی دانش آموزان و 
اولیای آن ها را با عنوان مخاطره برای سلامت دانش آموزان 

به دنبال داشته است.
اما آیا اجاره دادن پارکینگ مدارس راه مناسبی برای تأمین 
دوم  خانه  عنوان  به  مدرسه  حرمت  نباید  آیا  است؟  بودجه 

فرزندان کشور و محلی برای پرورش نسل آینده حفظ شود؟
مدیر یکی از این مدارس می گوید: تالاری که ماشین های خود 
را در مدرسه پارک می کند هیچگونه صحبتی با ما نکرده و هیچ 

مبلغی هم به دست ما نمی رسد!.
دریافتی های  از  استفاده  و  پرورش  آموزش  بودجه   کمبود 
تالارها تنها علتی است که در ارتباط با این رویداد تاکنون 
اما با وجود پاسخ مدیریت و معاونت این  مطرح شده است 
مدارس اینچنین به نظر نمی رسد، یا اینکه حداقل پولی به 

دست آنها نمی رسد.
از آنجایی که بسیاری از مدارس کشور حیاط مدارس محلی 
استفاده می کنند،  آموزان  برای ورزش و سرگرمی دانش  را 
بیشتر  مسائل  اینگونه  به  توجه  مسائل  به  توجه  ضرورت 
خودنمایی می کند، چراکه با ریختن مواد روغنی از ماشین 
ها در حیاط مدارس همواره خطر آسیب و زمین خوردن دانش 

آموزان در هنگام ورزش بیشتر خواهد کرد.
در پایان می توان این گونه قلمداد کرد که در دنیایی که 
آلودگی های هوا، کمبود بارش و مشکلات اجتماعی همگان 
به ویژه دانش آموزان را تهدید می کند، سعی کنیم با حفظ 
حریم مدرسه محل امنی را برای پرورش دانش آموزان تأمین 

کنیم.

با تصویب شورای حمل 
شهر  ترافیک  و  نقل  و 
ترافیک  طرح  تهران، 
تهران بزرگ در سال 9۷ 
ای  تغییرات گسترده  با 
اجرایی می شود. طرحی 
کاهش  هدف  با  که 
ترافیک در محدوده طرح 
ترافیک، تغییرات مهمی 
در نحوه صدور مجوزها و جنبه های اجرایی آن 

ایجاد شده است.
بر اساس اعلام »محسن پور سید آقایی« معاون 
جدید  طرح  در  تهران  شهرداری  نقل  و  حمل 
امکان ورود به محدوده طرح برای همه خودروها 

آزاد است 
به  نیازی  دیگر  و  مشخص«  شرایط  تحت   «
دریافت آرم ورود به طرح نیست، چراکه افراد با 
پرداخت مبلغی متناسب با ساعات روز اجازه تردد 
در این محدوده را پیدا می کنند. دلیل اجرای 
طرح جدید رعایت عدالت برای همه شهروندان 
اعلام شده است! طرحی که با الگوبرداری از برخی 

کشورهای پیشرفته دنیا اجرایی می شود.
به  تهران  ترافیک  جدید  طرح  شرایطی  در 
تصویب شورای حمل و نقل تهران رسیده است 
که این طرح با انتقادات بسیاری از سوی برخی 
کارشناسان حوزه حمل و نقل درون شهری و 
حتی نمایندگان مجلس مواجه شده است. جایی 
که منتقدان اعتقاد دارند با اجرای روش جدید 
دیگر محدودیت طرح ترافیک معنایی ندارد!. در 
ادامه به بررسی برخی آثار اجرای این طرح به ویژه 
در حوزه افزایش ترافیک و آلودگی هوای تهران 

بزرگ می پردازیم.

  نقد و بررسی

1 هدف اصلی اجرای طرح ترافیک کاهش 
ترافیک در هسته مرکزی شهر تهران و در نهایت 

کاهش آلودگی هوا است. با اجرای طرح جدید در 
شرایطی که همه خودروها امکان حضور در این 
محدوده را داشته باشند، ناخودآگاه برای ورود به 
محدوده ترافیک تحریک به استفاده از خودروی 
شخصی به ویژه در فاصله زمانی ۱۰ صبح تا ۱6 
می شوند، چراکه تردد در این ساعات با تخفیف 
۷۰ درصدی همراه است و این به معنای افزایش 

ترافیک در ساعات غیر پیک است.

مدیریت سفرهای  توان  از  غافل شدن   2
شخصی یکی دیگر از آثار احتمالی اجرای طرح 
جدید است. به نحوی که با آزادسازی ورود همه 
پلاک ها به محدوده اصلی طرح ترافیک و طرح 
اصلی  بزرگراه های  در  ترافیکی  بار  فرد  و  زوج 
تهران و در نتیجه محدوده اصلی افزایش می یابد. 
تا جایی که پیش بینی و مدیریت این افزایش 

ترافیک در زمان هایی غیر قابل مدیریت است.

هوای  آلودگی  مشکلات  از  بخشی   3
و  ها  موتورسیکلت  توسط  تهران  روزهای  این 
خودروهای آلاینده صورت می گیرد که در طرح 
جدید تاکنون راهکاری برای مدیریت این آلاینده 

های پر تردد اعلام نشده است.

طرح  محدوده  در  ساختی  زیر  ضعف   4
به ویژه در بخش دوربین های کنترل ترافیک 
یکی دیگر از مشکلات این طرح است. همچنان 
دوربین های قدیمی و ضعیف در محدوده طرح 
ترافیک تهران وجود دارد که در طرح کنونی هم 
گاهی اشتباهات فاحشی از آن ها سر می زند. 
البته مدیران شهرداری تهران به این ضعف خود 
اذعان کرده اند و وعده اصلاح این ضعف های زیر 
ساختی را داده اند که سوال اینجاست با توجه 
به اینکه کمتر از چهار ماه به اجرای طرح جدید 
زمان باقی مانده توان اصلاح مشکلات زیر ساختی 
آن هم در شرایط کنونی مدیریت شهری تهران 

وجود دارد؟

5  با اجرای طرح جدید طبق اعلام مدیران 
حمل و نقل شهرداری پیش بینی می شود ۳۰ 
درصد سفرهای درون شهری با خودروی شخصی  
به سمت حمل و نقل عمومی روی آورند که با 
توجه به کمبودهای بسیار در واگن مترو و اتوبوس 
و معطلی  ازدحام  به  افزایش مسافر منجر  این 
مسافران می شود. معاون حمل و نقل شهرداری 
تهران از این چالش پیش روی این طرح با عنوان 
چالش »پیدایش مرغ یا تخم مرغ یاد کرده است«!

6 در شرایطی طرح جدید با شعار برقراری 
عدالت میان شهروندان اجرایی می شود که در 
این طرح میزان تعیین عوارض شناور متناسب با 
میزان تردد در محدوده محاسبه نشده است. به 
این معنی که عوارض برای کمترین و بیشترین 

تردد در محدوده یکسان است.

معاینه  طرح  تهران  در  پیش  چندی   7
افزایش حداقل  از  که  مطرح شد  »ویژه«  فنی 
استانداردها برای تردد در تهران حکایت می کرد. 
سوال اینجاست که با اجرای طرح جدید و رشد 
چندین برابری تقاضای پلاک ها برای تردد در 
محدوده طرح ترافیک، آیا ظرفیت مراکز معاینه 
فنی در نظر گرفته شده است؟ چراکه به نظر می 
رسد با رشد چند برابری تقاضا برای دریافت برگ 
معاینه فنی ویژه صف های طولانی را در پایتخت 

شاهد باشیم.

های  زمان  در  جدید  طرح  اجرای  با   8
اضطرار امکان اعمال محدودیت جهت کمک به 
کاهش آلودگی هوا وجود ندارد و این به معنای 
اجرای  اهداف شش گانه  به  این طرح  مغایرت 
محدود طرح ترافیک یعنی کاهش حجم ترافیک 

و آلودگی است.
و  مشکلات  از  بخشی  تنها  شده  مطرح  موارد 
معایب طرح جدید محدوده ترافیک تهران است و 
به نظر می رسد اجرای این طرح نسبت به طرح 
کنونی می تواند چالش های بیشتری را به دنبال 
داشته باشد و این در صورتی است که با اصلاح 
برخی معایب طرح کنونی که تاکنون به خوبی 
آشکار شده است می توان هرچه راحت تر به 
اهداف شش گانه مد نظر یعنی کاهش آلودگی، 
کاهش ترافیک، تشویق به استفاده از حمل و نقل 
از خودروی شخصی،  استفاده  کاهش  عمومی، 
تأمین منابع مالی مترو و بهبود شاخص های 

ترافیکی دست پیدا کرد.
با اعلام مدیران شهرداری تهران امسال حدود 
۱۰۰ هزار مجوز تردد در محدوده طرح ترافیک 
صادر شده است. همین میزان صدور تردد می 
باشد!  کنونی  طرح  اصلاحی  اقدام  اولین  تواند 
به نحوی که به خوبی می دانیم در سال های 
گذشته روال صدور مجوز تردد با عدالت صورت 
نگرفته است! به نحوی که تأثیر فشارهای سیاسی 
و جناحی در صدور آرم به خوبی مشهود است که 
البته می توان آن را نشأت گرفته از سیاست های 

کلان مدیریت دوره شهردار وقت دانست. 

 راهکار
پیشنهاد اول: برقراری عدالت در صدور مجوز 
طرح ترافیک می تواند اولین گام مدیران جدید 
مدیریت شهری تهران باشد که با شعار برقراری 

عدالت به دنبال اجرای طرح جدید است.
پیشنهاد دوم: کاهش تعداد صدور مجوز تردد در 
محدوده طرح ترافیک است! با کاهش بسیاری از 

سهمیه ها که به برخی دستگاه های دولتی و غیر 
دولتی می رسد و صرفه جویی در این زمینه و عدم 
صدور آرم برای برخی فشارهای سیاسی و همچنین 

برخی شخصیت هــای حقیقــی  و  حقوقــی 
می توان عدد یکصد هزار آرم را به نیم کاهش داد 

تا میزان تردد در طرح بهتر قابل مدیریت باشد.
حذف صدور مجوز های تردد  پیشنهاد سوم: 
اقدامات اصلاحی  از  شناور می تواند یکی دیگر 
باشد. چراکه طرح های شناور  کنونی  در طرح 
چندان قابل مدیریت نبوده و امکان استفاده در هر 
خودروی حتی خودروی آلاینده را دارد که به سهم 

خود می تواند در افزایش آلودگی کمک کند.
پیشنهاد چهارم: تحول اساسی در ساختار حمل و 
نقل عمومی این محدوده به ویژه تاکسی ها می تواند 
یکی دیگر از این اقدامات اصلاحی به شمار رود که 
زمینه استقبال هرچه بیشتر مردم از ناوگان حمل 
و نقل عمومی را افزایش می دهد. البته اجرای این 
تحول نیاز به حمایت دولت داشته تا با کنار گذاشتن 
کردن  جایگزین  و  فرسوده  و  آلاینده  خودروهای 
خــودروهای با سوخــت پـــاک  می تواند با پی 
گیری های مدیریت شهری پایتخت اجرایی گردد.  
پیشنهاد پنجم: عدم فروش آرم روزانه یکی دیگر 
از اقداماتی است که در صورت اجرای آن می توان 
در مدیریت ترافیک در محدوده و کاهش آلودگی 

به ویژه در زمان های اضطرار بسیار کمک کند. 
بررسی چالش های پیش روی طرح جدید  با 
ترافیک این گونه می توان نتیجه گیری کرد، 
حالی  در  کنونی  شرایط  در  طرح  این  اجرای 
که می تواند مرهمی بر درد ترافیک و آلودگی 
پایتخت باشد اما ممکن است خود به چالشی 
بزرگ تبدیل گردد آن هم این روزها تهران بزرگ 

با مشکلات متعددی دست به گریبان است. 
باید منتظر ماند و دید تصمیم مدیریت شهری 
تهران در این زمینه اجرای طرح جدید خواهد 
بود یا اجرای آن به زمان دیگری موکول و در این 
فرصت باقی مانده نقص های طرح کنونی برطرف 

می شود.

اردیبهشت ماه سال 96 بود که رئیس یکی از 
شعبه های موسسه مالی اعتباری آرمان کرج واقع 
در میدان شهدا شبانه توسط دو نفر در منزلش 

به قتل رسید. 
 2۰ تاریخ  از  که  پرونده  این  بررسی  روند 
اردیبهشت ماه 96 آغاز شده، همچنان مفتوح 
است. اخیرا این پرونده در تاریخ ۱۷ دی ماه 96 
در شعبه اول دادگاه کیفری کرج مورد رسیدگی 
قرار گرفت. از آنجایی که اولیاء دم نسبت به قرار 
منع تعقیب صادره در مورد یکی از متهمین 
معترض هستند و خواهان قصاص هر دو متهم 
می باشند، این پرونده همچنان باز است و به 
دادسرا ارجاع داده شده تا اعتراض وارده از سوی 

اولیای دم، مجددا مورد بررسی قرار گیرد. 
طبق شواهد و بررسی های صورت گرفته به دلیل 
ورشکستگی و مشکل مالی که برای موسسه 
مالی اعتباری آرمان به وجود آمده بود، یکی از 
مالباختگان که تولیدکننده کفش است و مبلغ 
۴۰۰ میلیون تومان پول خود را به این مؤسسه 
سپرده بود، بعد از شناسایی خانه مدیر مؤسسه 
آرمان با یکی از دوستان خود شبانه به منزل وی 
می روند تا شاید با گفتگو بتوانند پول از دست 
رفته را زنده کنند. گفتگو که به مشاجره تبدیل 
می شود متهمین دست و پای مقتول را می بندد 
و با چسب پهنی دهان وی را نیز می بندند و 

ناخواسته موجب مرگ وی می شوند.
 اما آنچه این پرونده را در ابهام فرو می برد این 
است که چطور آنها که قصد تعرض یا کشتن 
مقتول را نداشتند وسایل لازم از قبیل چسب 
پهن، دستبند پلاستیکی و حتی دستکش برای 
از بین بردن آثار جرم را داشته اند؟ برای شفاف 
شدن قضیه اجازه دهید از زبان متهم آنچه را که 
در دادگاه بازگو کرده و در روزنامه »ایران« نیز 

درج شده با هم بخوانیم:
 »من قبول دارم که باعث قتل شده ام اما به 
من  نداشتم.  را  او  کشتن  قصد  عنوان  هیچ 

تولید کننده کفش هستم و کارگاه کوچکی 
برای کارگاه  به خاطر مشکلاتی که  داشتم. 
از مؤسسه  را  باید سرمایه ام  بود  آمده  پیش 
پولم  برای پس گرفتن  وقتی  اما  می گرفتم. 
مؤسسه  این  شدم  متوجه  کردم  مراجعه 
باورکنید حال خوبی  است.  ورشکست شده 
نداشتم و شوکه شده بودم. سرانجام رئیس 
کردم  پیدا  کرج  سرپرستی  در  را  مؤسسه 
فردای همان  قرار شد  با هم حرف زدیم.  و 
روز تکلیف مرا روشن کند. صبح فردا مراجعه 
کردم اما خبری از او نشد. چند روز گذشته 
بود و ایام سال نو نزدیک بود. من دیگر قید 
پولم را زده بودم که با خانواده ام به یزد رفتیم. 
چند هفته گذشته بود که وقتی همسرم را 
به بیمارستان برده بودم به طور اتفاقی رئیس 
مؤسسه را دیدم که سوار خودرو بود. همان 
موقع دنبالش رفتم و آدرس خانه اش را پیدا 
از دوستانم که  از آن سراغ یکی  کردم. بعد 
کفش فروشی داشت رفتم. به او گفتم: تو سر و 
زبان بهتری  داری، بیا با هم برویم سراغ کسی 
که پولم را نمی دهد. حدود ساعت 9 و نیم 
شب بود که رفتیم به خیابان چهارصد دستگاه 
و زنگ در خانه اش را زدیم. خودش در را باز 
کرد و با تعارف خواست وارد خانه شوم. من 
برای حرف زدن داخل شدم و دوستم بیرون 
ایستاده بود. مرحوم شروع به صحبت کرد و 
باز هم برای فردا قول داد. من به او گفتم که 
مثل دفعه قبل فرار نکنی که او عصبانی شد 
و صدایش را بالا برد و شروع به فحاشی کرد. 
بعد با هم دست به یقه شدیم که دوستم وارد 
منزل شد. از او دستبند پلاستیکی  خواستم و 
دست مرحوم را بستم و نوار چسب به دهانش 
کاناپه  روی  و  کردیم  بلند  را  او  چسباندم. 
نشاندیم. از دوستم خواستم سوئیچ خودرویم 
را بردارد و برود بیرون. چند دقیقه بعد چسب 
دهان مرحوم را باز کردم و با هم حرف زدیم. 

حتی برایش یک لیوان آب بردم. او تهدیدم 
هست.  جا  همه  انگشتانم  آثار  گفت  و  کرد 
چکار  نمی دانستم  و  بودم  ترسیده  که  من 
کنم دوباره به دوستم زنگ زدم و گفتم برایم 
دستکش بیاورد. او برایم دستکش آورد و من 
همه آثار انگشت را پاک کردم. بعد دوباره با 
چسب دهانش را بستم و زدم بیرون. در حالی 
که نمی دانستم او خفه شده است. متهم دیگر 
نیز از وقوع قتل اظهار بی اطلاعی کرد و گفت: 
هیچ نقشه ای برای قتل نداشتیم و من فقط 
برای کمک به دوستم برای گرفتن پولش به 
آنجا رفته بودم . من الان ۳6 سال سن و یک 
فرزند دارم. شغلم کفش فروشی است و هیچ 
سابقه کیفری هم ندارم. من کاملا بی گناهم .«

خبرنگار روزنامه »دنیای هوادار« بعد از این جلسه 
گفتگویی با قاضی این پرونده داشت تا علاه بر 
آگاهی از روند این پرونده به این نکته بپردازیم که 
چگونه می توان از وقوع این نوع جرم و جنایات 

کاست؟ 
قاضی رنجبر در مورد این پرونده گفت: پرونده 
ارجاع  دادسرا  به  دم  اولیای  اعتراض  دلیل  به 
داده شده تا مورد بررسی قرار گیرد. این پرونده 
دو متهم دارد که اتهام یکی مباشرت به قتل و 
دیگری معاونت در قتل است اما اولیای دم نسبت 
به این مباشرت و معاونت در قتل اعتراض دارند. 
این افراد از روی نادانی دست به این جرم زده اند. 
شاید حق داشته باشد وقتی می بیند کل دار و 
ندارش را از روی اعتماد به مؤسسه ای می دهد و 
این گونه ماحصل عمری تلاشش از بین می رود. 
ولی نکته مهم این است که همه به این نتیجه ای 
که متهم رسید، نمی رسند! یعنی انگشت شمار 
هستند افرادی که برای دریافت پول از بانک یا 

مؤسسه چنین روشی را انتخاب می کنند. 
وی با اشاره به اعتراف شیوه رفتارش که منجر 
به قتل شده است، گفت: متهم اقرار به قتل 
عمدی نکرده است و مدعی شده  است که فقط 

می خواسته به پولش برسد و پس از ناامید شدن 
و اینکه از طریق مرحوم به پولش نخواهد رسید، 
دست و پا و دهان مقتول را بسته و رفته که 
متاسفانه این اتفاق افتاده است. از آن زمان که 
فهمیده پولش از دست رفته دچار خشم نهفته 
شده و همان خشم سبب شده بعد از گفتگو و 
درگیری لفظی منزل وی را شناسایی و با وسایلی 
که از قبل آماده کرده مثل بست پلاستیکی، 

چسب پهن و غیره به سراغ وی رفته است. 
قاضی رنجبر در پاسخ به این سؤال که چطور 
زمینه  در  درستی  فرهنگسازی  می شود 
مؤسسات مالی و اعتباری داشت که این گونه 
وقایع تکرار نشود، گفت: باید این گونه مؤسسات 
را تعطیل کنند. اجازه ندهند مؤسسات غیر 
مجاز با اجازه بانک مرکزی پول مردم را به ودیعه 
بگیرند و ناگهان نسبت به آن اظهار بی اطلاعی 
کنند و هیچ مسئولیتی هم قبول نکنند. ما چرا 
به افراد حقیقی اجازه می دهیم پول مردم را 
جمع کنند وقتی هیچ تضمینی نیست؟ طبیعی 
است که نتیجه اش این گونه رفتارها می شود. 
آن زمان دیگر مالباخته را نمی توان توجیه کرد 
که تو آرام باش! این بخش را دیگر نمی توان 

کنترل کرد. 
قاضی رنجبر افزود: چرا بانک مرکزی به افراد 
غیر متخصصی که هیچ گونه تخصصی در امور 
اقتصادی ندارند مجوز مؤسسه اعتباری می دهد؟ 
تصمیمی  مناسب  فرصتی  در  هم  آنان  که 
باید  بگیرند؟  مردم  سرمایه  کردن  نابود  برای 
اطلاع رسانی دقیقی صورت گیرد تا افراد فریب 
این جور موسسات و صندوق های مالی را نخورند 
و گرفتار خسارتهای جبران ناپذیر نشوند که برای 
رسیدن به پول خود دست به جنایت و قتل 
بزنند. دلایل اطاله رسیدگی به پرونده ها همین 
بی توجهی بعضی از نهادها به حق و حقوق مردم 
است وقتی پرونده ای در محاکم تشکیل می شود 

باید با دقت همه جوانب آن بررسی شود. 

یادداشت

ز فکر»تفرقه« باز آی تا شوی مجموع
آیا رؤیای »شورای شهر کرج« افسانه بود؟

بیش از چند ماهی از عمر شورای شهر 
پنجم نگذشته که اختلاف سلیقه بین 
اعضا سبب شکاف قابل تأملی در پارلمان 

شهری کرج شده است. 
شکافی مشهود که سبب ایجاد تحرکاتی 
از سوی جریان ها و جناح های مختلف 
سیاسی نیز شده است. در این آشفته 
بازار هر کسی به زعم خویش خواسته 

یا ناخواسته در تلاش است جریانی را مدیریت کند که نه تنها 
کارگشا نخواهد بود، شاید سبب گره افکنی های بیشتر در این مسیر 

نیز شود. 
نداند  شهر  شورای  پارلمان نشینان  اندازه  به  هیچ کس  شاید 
که جو حاکم بر این روزهای شورای شهر از چه قرار است و 
البته هیچ کس هم به اندازه خودشان نتواند گرهی که با دست 
اندیشه و خویشتن داری قابل حل است را باز کند. جای بسی 
شگفتی خواهد بود اگر آنان که به رأی و خرد جمعی مردم به 
عنوان عقلای منتخب مردم بر مسند شورای شهر تکیه زدند تا 
اتاق فکر و اندیشه ای برای حل مشکلات مردم تشکیل دهند، 
عقل  که هیچ  بگشایند  آنگونه  را  گره  این  بخواهند  لحظه ای 

سلیمی آن را نپسندد. 
اختلاف نظر و اختلاف سلیقه در هر اجتماع کوچکی حتی در 
ساده ترین رابطه عاطفی بین دو انسان امری اجتناب ناپذیر است و 
چه بسا سبب رشد هیجانی و قوام و غنای یک رابطه گردد؛ البته اگر 
دو سوی رابطه به این اختلاف ها به دیده احترام به خالقی بنگرند 
که تنوع فکر و اندیشه را در پرتو آن نگاه توحیدی به بشر هدیه 
نمود تا باور کنیم در نهایت همه از روح واحدیم و تفرقه در ذات 

انسان معنایی ندارد!
به نظر می رسد گاه آنقدر درگیر روزمرگی های زندگی می شویم، 
آنقدر در عرصه رقابت پیش می رویم که ماهیت و هدف کار از 
دست می رود و در این استیصالِ ناگریز آنچه فراموش می شود، 
دست  به  را  خویش  رؤیای  که  مردمی  بر  وای   ... و  رؤیاست. 
رؤیاپردازانی بسپرند که آنان خود نیز رؤیای خویش را فراموش 

کرده اند یا از همان ابتدا به آن باور نداشتند. 
شورای پنجم شهر رؤیایی ناب برای شهر کرج بود. بویژه برای 
اصلاح طلبانی که به امید وفاق و اتحاد دست در دست هم دادند 
تا  با تغییر در چیدمان تکراری شورای شهر، با رویکردی جدید و 
البته با شعاری نوین طرحی نو بر اندام این شهر بکشند. تک تک 
مردمی که به پای صندوق های رأی رفتند، غبار این همه سال 
این  به  از صحن شورای شهرشان زدودند،  را  انرژی  انباشتگی 
امید که کرج دوباره زنده شود، دوباره به پاخیزد، دوباره جوان 

شود و دوباره...
انصاف نیست رؤیای ملتی در پیچ و خم اختلاف نظر بین اعضای 
شورای شهر، مدیریت شهری و جریانات مخالف و موافق این شهر 

نادیده گرفته شود، فراموش شود و خدای نکرده نابود شود. 
لذتی که در سینرژیک مثبت یک گروه همدل یافت می شود را 
هرگز نمی توان در تک روی و تک گویی جستجو کرد که اگر یافت 

می شد خداوند امر به »شوری« و مشورت نمی کرد.
 دریابیم اتحاد و همدلی را و فراموش نکنیم انسان معاصر در 
دنیای شیشه ای زندگی می کند که هر روز و هر لحظه خواسته یا 
ناخواسته رصد می شود و هر چه مقام و مسئولیت اجتماعی انسان 
بالاتر باشد، این رصد عمیق تر و دقیق تر صورت می گیرد. گویی 
دیگر آن مرز شیشه ای نیز بین ما، مردم و رسانه حاکم نیست! و این 
آسیب پذیری انسان معاصر ما را به این اندیشه وامی دارد که بیشتر 
از پیش عملکردمان مورد نقد و بررسی است حتی اگر نبینیم، 
نشنویم و یا خود را به ندیدن و نشنیدن بزنیم؛ پایش و رصد؛ انتقاد 
و اعتقاد وجود دارد و وای بر آن مسئولینی که مردم اعتقاد خود را 

نسبت به وی از دست دهند.    

تیلدا  حسینی

با اعلام مدیران شهرداری 
تهران امسال حدود 1۰۰ 

هزار مجوز تردد در محدوده 
طرح ترافیک صادر شده 

است

 »رستاخیزخبر« چالش های پیش روی طرح جدید ترافیک پایتخت را بررسی می کند  

به جای »آزمون و خطا«
طرح کنونی را اصلاح کنیم!
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راضیه  شعبانی

    بازخوانی پرونده قتل رئیس موسسه مالی - اعتباری آرمان  کرج   

راز یک قتل مالی
قاضی رنجبر: پرونده به دلیل اعتراض اولیای دم به 

دادسرا ارجاع شد

مهرداد تیموری


